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νταλόφου για τα υπέρογκα δημοτικά 
τέλη που πληρώνουν στον δήμο Ωραι-

οκάστρου και μάλιστα για ανύπαρκτες, όπως 
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Δικαιοσύνη προκειμένου να πετύχουν τη  δι-
αγραφή των μονάδων τους  από τους βεβαιω-
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Κ
αθώς πλησιάζουν οι δημοτι-

κές εκλογές, παρακολουθού-

με μια έντονη δραστηριο-

ποίηση των υποψηφίων δημάρχων σε 

θέματα ήσσονος σημασίας, αλλά ελάχι-

στες νύξεις για φλέγοντα ζητήματα που 

απασχολούν τον δήμο. Η τακτική αυτή 

πάσχει. 

Είναι φανερό πως οι υποψήφιοι δή-

μαρχοι αποφεύγουν να τοποθετηθούν 

και, κυρίως, να αντιπαρατεθούν επί των 

κρίσιμων ζητημάτων, που απασχολούν 

την περιοχή. Αντίθετα επικεντρώνονται 

σε κινήσεις δημόσιων σχέσεων κι ανα-

λώνονται σε μια χλιαρή προεκλογική 

αντιπαράθεση. Ο στόχος είναι ξεκάθα-

ρος και οι συνέπιες της απλής αναλο-

γικής ανάγλυφες. Θα πρέπει να απο-

φευχθούν λεκτικά ολισθήματα, που θα 

δυσχέραιναν τη συνεργασία των παρα-

τάξεων μετά τις εκλογές. 

Όμως κινητήριος μοχλός της τοπικής 

δημοκρατίας είναι η αντιπαράθεση των 

πολίτικων προγραμμάτων. Η παράθεση 

παράλληλων μονολόγων δεν συνιστά 

διάλογο για το μέλλον του Ωραιοκά-

στρου. 

Είναι αναγκαίο οι επικεφαλής των 

παρατάξεων να συζητήσουν δημόσια 

μεταξύ τους, αλλά και με τη συμμετοχή 

πολιτών, ώστε να εκθέσουν ξεκάθαρα 

τις ιδέες και απόψεις τους. Η αποτύπωση 

αυτών των απόψεων κατ’ αντιπαράστα-

ση θα προσφέρει στους δημότες την ευ-

καιρία να κρίνουν και να αποτιμήσουν 

την πολιτική πρόταση κάθε συνδυα-

σμού.

Είναι ευχής έργον να οριστεί το τα-

χύτερο ένα debate των υποψηφίων δη-

μάρχων σε κατάλληλο χώρο και χρόνο, 

που θα συμβάλει στη διαφώτιση των 

πολιτών, πριν ασκήσουν το εκλογικό 

τους δικαίωμα. 

Ο «ΠΟΛΙΤΗΣ news» θα συνδράμει με 

όλες του τις δυνάμεις σε ένα ανάλογο 

εγχείρημα, αν και εφόσον του ζητηθεί. 

Θα τολμήσουν;

Ο πολίτης πρέπει να γνωρίζει.  

Αγαπητοί αναγνώστες,

η εφημερίδα 

«ΠΟΛΙΤΗΣ news» 

γράφεται για σας κι 

επιδιώκει την αμφίδρο-

μη επικοινωνία μαζί 

σας. Οι σκέψεις σας, 

η γνώμη σας και οι 

προτάσεις σας γίνονται 

«οδηγός» μας. 

Είστε βασικός πυλώνας 

του  ενημερωτικού μας 

εγχειρήματος. 

Επικοινωνήστε μαζί 

μας για όλα τα θέματα 

της περιοχής σας που 

σας προβληματίζουν 

και σας «αγγίζουν» στο 

iam@politisnews.gr, 

δηλώνοντας έτσι πως 

είστε και εσείς

(σ.σ. i am είναι το πρώτο 

συνθετικό της διεύ-

θυνσης ηλεκτρονικού 

ταχυδρομείου) «κομμά-

τι» του politis news. 

Όλα τα θέματα της 

free press εφημερίδας 

μας αναρτώνται στην 

ιστοσελίδα μας

www.politisnews.gr, 

καθώς και 

στο facebook 

@politisnews.gr 

και στο twitter 

@politisnewss

Ώρα Debate
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Η διεξαγωγή των εκλογών με την απλή 
αναλογική, εμβληματικό στοιχείο των 
θεσμικών αλλαγών που συντελέστηκαν 

με την πρώτη φάση του «Κλεισθένη», διαμορ-
φώνει θετικούς όρους ουσιαστικής αλλαγής των 
πολιτικών συσχετισμών για ενίσχυση της τοπικής 
δημοκρατίας, της συμμετοχής των πολιτών, της 
αλληλεγγύης και της δίκαιης ανάπτυξης.

Επιλέξαμε ως πρώτο βήμα της διεκδίκησης 
της διοίκησης της περιφέρειας Κεντρικής Μα-
κεδονίας να καταγράψουμε τα στοιχεία σχετικά 
με την πορεία υλοποίησης των έργων, τα οποία 
στην συντριπτική πλειοψηφία τους συγχρηματο-
δοτούνται από το ΕΣΠΑ. Έτσι διαπιστώσαμε την 
υστέρηση στην Κεντρική Μακεδονία σε πολλούς 
κρίσιμους τομείς, όπως για παράδειγμα στα έργα 
που αφορούν την καταπολέμηση της φτώχειας 
και την κοινωνική ένταξη ή την ανταγωνιστικότη-
τα των επιχειρήσεων. Παράλληλα αποτυπώσαμε 
την πραγματικότητα σε κάθε περιφερειακή ενό-
τητα, παρουσιάζοντας στους πολίτες τα στοιχεία 
των καθυστερήσεων για όλους τους νομούς. Η 
προγραμματική περίοδος λήγει το 2020. Αντι-
λαμβάνεστε τι αγώνας απαιτείται για να φτάσει 
σε ενάμιση χρόνο η υλοποίηση (για παράδειγμα 
στην Καινοτομία, την Έρευνα και την Τεχνολογία) 
στο 100% όταν σήμερα, μετά από πέντε χρόνια, 

είναι στο 6,67%; Γιατί να μας αποδίδονται πόροι 
κι εμείς να τους χάνουμε από αδράνεια σε μία 
τόσο κρίσιμη στιγμή για τον τόπο;

Η Περιφέρεια μπορεί και οφείλει να διαδρα-
ματίσει καθοριστικό ρόλο στην τοπική αναπτυξι-
ακή διαδικασία με κοινωνικό πρόσημο. Πρέπει 
και θα «Κοιτάξουμε Μπροστά», προωθώντας 
την Κοινωνική και Αλληλέγγυα Οικονομία και 
τις δυναμικές οικονομικές δραστηριότητες. 
Επενδύοντας συστηματικά στην αξιοποίηση 
του εξειδικευμένου ανθρώπινου δυναμικού της 
περιφέρειας, να αυξήσουμε τις δυνατότητες των 
βασικών κλάδων της περιφερειακής οικονομίας: 
μεταφορές και εφοδιαστική αλυσίδα, ενέργεια, 
κυκλική οικονομία, γεωργία, μεταποίηση, φαρ-
μακευτικός τομέας, υγεία και περιβάλλον, τουρι-
σμός και πολιτισμός. 

Με συστηματική επένδυση στην κοινωνία της 
γνώσης, την κάλυψη των αναγκών βασικής υπο-
δομής όλων των εκπαιδευτικών βαθμίδων, την 
ενίσχυση της έρευνας και της συνεργασίας των 
εκπαιδευτικών ιδρυμάτων και των ερευνητικών 
κέντρων.

Με την προστασία του φυσικού περιβάλλο-
ντος και τη διασφάλιση της ποιότητας ζωής των 
κατοίκων των αστικών κέντρων και της υπαίθρου. 
Με ολοκληρωμένο σχεδιασμό για την αντιμετώ-

πιση των επιπτώσεων της κλιματικής αλλαγής και 
με οργάνωση των συστημάτων πολιτικής προ-
στασίας για την αποτελεσματική αντιμετώπιση 
των φυσικών καταστροφών.

Με ενίσχυση των κοινωνικών δομών και του 
δικτύου κοινωνικής προστασίας και αλληλεγγύ-
ης, με πολιτικές ένταξης και ισότιμης πρόσβασης 
σε όλους.

Με στήριξη των δομών και την αναβάθ-
μιση των υπηρεσιών υγείας σε όλους τους 
κατοίκους με βασική αρχή την προστασία 
του δημόσιου χαρακτήρα και την ασφαλή 
και ικανοποιητική κάλυψη όλου του πλη-
θυσμού της Περιφέρειας.

Με μια Περιφέρεια που απέναντι στην 
ξενοφοβία και στον ρατσισμό υψώνει 
τα τείχη μιας ισχυρής «ταυτότητας» που 
δεν κινδυνεύει από την επαφή με το 
διαφορετικό, αλλά μπορεί να συ-
μπορευτεί μαζί του ειρηνικά.

*Ο κ. Χρήστος Γιαννούλης 
είναι υποψήφιος περι-

φερειάρχης Κεντρικής 
Μακεδονίας, επικεφα-

λής του συνδυασμού 
«Κοιτάμε Μπροστά»

  ΑΡΘΡΟ ΤΟΥ ΧΡΗΣΤΟΥ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗ* ΣΤΗΝ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ «ΠΟΛΙΤΗΣ news»

Κοιτάμε Μπροστά ή μένουμε στα ίδια;

Η εφημερίδα του Ωραιοκάστρου

Ιδιοκτησία: Ε-ΤΥΠΟΣ Μ.Ι.Κ.Ε
Διεύθυνση: Ι. Πασαλίδη 123, Καλαμαριά
Συμβουλος έκδοσης: Βασιλείου Βασίλειος
Νομικός σύμβουλος: Καπετανάκη Θάλεια
Φωτογραφίες: ΠΟΛΙΤΗΣ news, ΑΠΕ/ΜΠΕ
Επικοινωνία: press@politisnews.gr, Τηλ. 2310 480410

www.politisnews.gr

Τα κείμενα της freepress «ΠΟΛΙΤΗΣ news» 
γράφονται από εθελοντές. 
Τα ενυπόγραφα άρθρα εκφράζουν 
την άποψη του συγγραφέα 
και τα μη ενυπόγραφα την εφημερίδα. 
Η εφημερίδα «ΠΟΛΙΤΗΣ news»
διανέμεται δωρεάν.

Εννέα χρόνια διοίκησης Ψωμιάδη – Τζιτζικώστα καθήλωσαν την περιοχή μας στη στασιμότητα και την αδράνεια. 
Γνωρίζω καλά ότι οι πολίτες της Κεντρικής Μακεδονίας είναι έτοιμοι για μια αλλαγή. 
Η επιλογή λοιπόν στις εκλογές του Μαΐου είναι καθαρή και το δίλημμα συγκεκριμένο: Κοιτάμε Μπροστά ή μένουμε στα ίδια;
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Επί ποδός είναι οι κτηνοτρόφοι του Πενταλόφου 
για τα υπέρογκα δημοτικά τέλη που πληρώνουν στον 
δήμο Ωραιοκάστρου και μάλιστα για ανύπαρκτες, 
όπως υποστηρίζουν, υπηρεσίες. 

Τ ο θέμα το έχουν θέσει μετ’ επιτάσεως τόσο στην 
παρούσα δημοτική αρχή όσο και σε υποψηφί-
ους δημάρχους οι οποίοι τους επισκέφθηκαν 

στη διάρκεια της τρέχουσας προεκλογικής περιόδου. 
Μάλιστα, ετοιμάζονται να προσφύγουν στη Δικαιοσύνη 
προκειμένου να πετύχουν τη  διαγραφή των μονάδων 
τους  από τους βεβαιωτικούς καταλόγους του δήμου 
Ωραιοκάστρου που αφορούν στους υπόχρεους κατα-
βολής δημοτικών τελών τα οποία σημειωτέον έχουν 
ανταποδοτικό χαρακτήρα και –θεωρητικά- πρέπει να 
ανταποκρίνονται στις υπηρεσίες που παρέχει η εκάστοτε 
δημοτική αρχή.  

«Οι κτηνοτροφικές μονάδες της τοπικής Κοινότητας 
Πενταλόφου βρίσκονται στο σύνολό τους εκτός οικι-
σμού. Ως εκ του προορισμού αλλά και της τοποθεσίας 
τους, δεν παρέχονται από τον Δήμο Ωραιοκάστρου 
υπηρεσίες καθαριότητας και ηλεκτροφωτισμού. Ωστό-
σο, παρά το γεγονός ότι δεν παρέχονται οι παραπάνω 
υπηρεσίες, επιβάλλονται σε βάρος τους δημοτικά τέλη 
φωτισμού και καθαριότητας, του Ν. 25/1975», επισημαί-
νει η Πετρούλα Αν. Κίτσου, δικηγόρος -LL.M. Δημοσίου 
Δικαίου και Πολιτικών Επιστημών.

Όπως η ίδια εξηγεί, μιλώντας στην εφημερίδα «ΠΟ-
ΛΙΤΗΣ news», «οι κτηνοτρόφοι εμμένουν στον ισχυρι-
σμό ότι η καθαριότητα και ο φωτισμός εμπίπτουν στις 
αρμοδιότητες του Δήμου, επομένως ο ίδιος ο Δήμος 

γνωρίζει καλύτερα από τον καθένα ότι θα πρέπει να δι-
αγράψει αυτά τα ακίνητα άμεσα από τους βεβαιωτικούς 
του καταλόγους, τους οποίους  στέλνει στις Επιχειρήσεις 
Ηλεκτρισμού, καθώς δεν υπάρχει ο ειδικός εκείνος σχε-
διασμός της υπηρεσίας καθαριότητας και ηλεκτροφωτι-
σμού των ακινήτων τους, οργανόγραμμα, εβδομαδιαίο 
πρόγραμμα εργασιών, μέσα και προσωπικό τα οποία 
χρησιμοποιούνται πραγματικά για την τακτική εξυπηρέ-
τησή τους αλλά ούτε και υπάρχει ανάγκη επέκτασης των 
ως άνω υπηρεσιών, δεδομένου του προορισμού χρή-
σεως των εν λόγω ακινήτων».

Σύμφωνα με τον νόμο, προσθέτει η κυρία Π. Κίτσου, 
«τα τέλη φωτισμού και καθαριότητας δεν είναι φόρος 
αλλά τέλη ανταποδοτικά. Είναι πράγματι μία υποχρέω-
ση των δημοτών, η οποία όμως έχει τον χαρακτήρα της 
ειδικής αντιπαροχής, δηλαδή πρέπει να παρέχεται στον 
δημότη αντίστοιχη υπηρεσία από τον εκάστοτε Δήμο. 
Σκοπός της πληρωμής δεν είναι η γενική και αόριστη 
ανάγκη του δήμου να έχει πόρους, αλλά να καλύπτει 
ακριβώς το κόστος της υπηρεσίας.

Με δυο λόγια τα τέλη καθαριότητας που καταλογίζο-
νται στους πολίτες δεν μπορεί να είναι περισσότερα από 
τα χρήματα που απαιτούνται από το Δήμο για υπηρεσί-
ες: καθαριότητας των οδών, πλατειών και κοινόχρηστων 
εν γένει χώρων, περισυλλογής, αποκομιδής και διαθέ-
σεως απορριμμάτων, για την κατασκευή και λειτουργία 
κοινόχρηστων αποχωρητηρίων, για τον φωτισμό των 
δρόμων κλπ». 

Να σημειωθεί, πάντως, πως ο Συνήγορος του Πολί-
τη, έχει εντοπίσει, σε αρκετές περιπτώσεις, αναντιστοιχία 
μεταξύ «παροχής» και της «αντιπαροχής». Οι περιπτώ-

σεις αυτές αφορούν ακίνητα με μεγάλη επιφάνεια, τα 
οποία δεν έχουν, εξίσου, αυξημένες αντικειμενικά ανά-
γκες υπηρεσιών καθαριότητας. Το γεγονός, όμως, ότι 
ως βάση για τον υπολογισμό των τελών λαμβάνεται το 
εμβαδόν, διαμορφώνει τη σχετική υποχρέωσή τους σε 
ύψος δυσανάλογο προς την αξία της παροχής που απο-
λαμβάνουν.

Στις περιπτώσεις αυτές, σύμφωνα με την κυρία Π. Κί-
τσου, πρέπει οι Δήμοι να εισαγάγουν ειδικό συντελεστή 
τέλους καθαριότητας για τις συγκεκριμένες κατηγορίες 
ακινήτων.

Ακόμη σοβαρότερο είναι το ζήτημα στις περιπτώσεις 
που δεν υπάρχει καν υποδομή από τους Δήμους και 
δεν προσφέρονται καν οι αντίστοιχες υπηρεσίες. «Εάν 
δεν επωφελείται καθ’ οιονδήποτε τρόπο ο ιδιοκτήτης ή ο 
ενοικιαστής ενός ακινήτου από τέτοιες υπηρεσίες, καθα-
ρισμού ή φωτισμού, δεν υφίσταται και δυνατότητα των 
Δήμων να επιβάλλουν και να εισπράττουν το αντίστοι-
χο τέλος. Εάν, λοιπόν, κάποιος δημότης, διατηρεί αμφι-
βολίες για την υποχρέωσή του για τέλη που κατέβαλε, 
καλό είναι είτε να εξετάσει τους παλιούς λογαριασμούς 
των τελευταίων ετών ή να απευθυνθεί στον ίδιο τον 
Δήμο ή στον πάροχο ηλεκτρικής ενέργειας (ΔΕΗ κ.λπ.), 
να υποβάλει αίτημα για το ακριβές ποσό που κατέβαλε 
και, ενδεχομένως, να το αναζητήσει ως αχρεωστήτως 
εισπραχθέν. Ενδεικτικά, αναφέρομαι σε βιομηχανικές, 
πτηνοτροφικές, αγροτικές εγκαταστάσεις που, ούσες 
απομακρυσμένες από οικισμούς, δεν τους παρέχονται 
σχετικές υπηρεσίες», σημειώνει η δικηγόρος.

Παράλογο…
«Πληρώνουμε για τα βουστάσια δημοτικά τέλη με τον 

ίδιο συντελεστή με τον οποίο υπολογίζονται τα  δημο-
τικά τέλη για τις πολυσύχναστες καφετέριες του Ωραιο-
κάστρου. Αυτό είναι τουλάχιστον άδικο και παράλογο», 
επισήμαναν κτηνοτρόφοι σε μια από τις συναντήσεις 
που είχαν με υποψήφιο δήμαρχο από τον οποίο ζήτη-
σαν την κατάργηση των δημοτικών τελών για τους στά-
βλους. «Ούτε περνά απορριμματοφόρο από τις μονάδες 
μας, ούτε έχουμε φωτισμό, ενώ… είδος πολυτελείας 
είναι και οι δρόμοι που οδηγούν σε αυτές. Η αγροτική 
οδοποιία είναι σε μαύρο χάλι και όταν βρέχει ή χιονί-
ζει δεν μπορούμε ούτε να προσεγγίσουμε στους στά-
βλους», επισημαίνουν όπου βρεθούν κι όπου σταθούν, 
θέλοντας να επισημάνουν πως οι ανταποδοτικές υπηρε-
σίες τις οποίες παρέχει ο δήμος προς τις κτηνοτροφικές 
εγκαταστάσεις του Πενταλόφου είναι ανύπαρκτες. Θυ-
μίζουν δε πως προεκλογικά ο νυν δήμαρχος Αστέριος 
Γαβότσης είχε δεσμευτεί απέναντι στους κτηνοτρόφους 
της συγκεκριμένης περιοχής ότι θα προχωρήσει σε μη-
δενισμό των δημοτικών τελών. Ωστόσο αυτό, πέντε χρό-
νια μετά τη συγκεκριμένη δέσμευση, δεν υλοποιήθηκε, 
ενώ πολλοί κτηνοτρόφοι υποχρεώθηκαν -παρανόμως 
κατά τους ίδιους- να καταβάλουν και ιλιγγιώδη ποσά για 
αναδρομικά τέλη, όταν προχώρησαν στη νομιμοποίη-
ση των εγκαταστάσεών τους εκμεταλλευόμενοι τις –θε-
ωρητικά, όπως αποδείχτηκε- ευεργετικές διατάξεις του 
νόμου περί αυθαιρέτων ο οποίος «προστατεύει» όσους 
προχωρούν σε δηλώσεις νομιμοποίησης από την ανα-
δρομική καταβολή τελών και φόρων προς τους δήμους. 
Μάλιστα, για τα τακτοποιημένα ακίνητα δεν νοείται πρό-
στιμο εκπροθέσμου ή ανακριβούς δήλωσης. 

Καταγγελίες…
Την ίδια στιγμή, κτηνοτρόφοι «καταγγέλλουν» ότι 

εντός του δήμου Ωραιοκάστρου επιβάλλονται δημοτικά 
τέλη δύο ταχυτήτων στους στάβλους, αφού κάποιοι κτη-
νοτρόφοι σε άλλες τοπικές κοινότητες του δήμου -όπως 
υποστηρίζουν- δεν πληρώνουν ούτε ευρώ. Μάλιστα 
επιδεικνύουν και λογαριασμούς της ΔΕΗ με μηδενικά 
δημοτικά τέλη και ζητούν την κατάργηση των τελών και 
για τον Πεντάλοφο, όπως άλλωστε είχε υποσχεθεί ο νυν 
δήμαρχος Ωραιοκάστρου προεκλογικά.  

Η εφημερίδα «ΠΟΛΙΤΗΣ news» έθεσε το συγκεκριμέ-
νο ερώτημα στον δήμαρχο Αστέριο Γαβότση ωστόσο 
δεν έλαβε καμία απάντηση. Το ρεπορτάζ συνεχίζεται...

  ΠΕΝΤΑΛΟΦΟΣ

Στα… κάγκελα οι κτηνοτρόφοι 
για τα δημοτικά τέλη Π ριν από λίγες μέρες, ο πρόεδρος της Νέας Δημοκρατίας Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης παρουσίασε ένα πολύ δυναμικό και ποι-
οτικό ευρωψηφοδέλτιο. Μια ολοκληρωμένη ομάδα που απο-

τελείται από έμπειρα στελέχη, αλλά και από νέους υποψηφίους που 
ρίχνονται για πρώτη φορά με τα χρώματα της μεγάλης μας παράταξης 
στη μάχη των εκλογών. Μια μεγάλη μάχη που, στην τελική ευθεία πριν 
από τη λήξη της συνταγματικής θητείας της απερχόμενης κυβέρνησης, 
θα αποτελέσει ένα σαφές πρόκριμα για τις εθνικές κάλπες, όποτε και 
αν στηθούν. Ακριβώς επειδή στην ετυμηγορία των πολιτών ενέχονται 
πολιτικά μηνύματα, η ΝΔ έχει προσδώσει έναν καθαρά δημοψηφισμα-
τικό χαρακτήρα στην αναμέτρηση της 26ης Μαΐου για τους εκπροσώ-
πους της πατρίδας μας στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο. Γιατί μια καθαρή  
νίκη της παράταξής μας θα στείλει καθαρά το μηνύματα της μεγάλης 
πολιτικής αλλαγής που επιζητούν, επιτακτικά πλέον, οι πολίτες, δρομο-
λογώντας ευρύτερες πολιτικές εξελίξεις.

Όπως σε κάθε κάλπη, όμως, ο αντίκτυπος του εκλογικού αποτε-
λέσματος της 26ης Μαΐου δεν θα είναι μονοσήμαντος. Άλλωστε, μια 
ευρεία επικράτηση της ΝΔ, θα συνιστά, ταυτόχρονα, ένα σαφές σήμα 
προς τις διεθνείς αγορές. Ένα καθαρό μήνυμα προς τους επενδυτές 
που αναμένουν το ξεκαθάρισμα του θολού πολιτικού τοπίου, προκει-
μένου να πάρουν θέση υπέρ της ελληνικής οικονομίας και να δρομο-
λογήσουν επιτέλους τις μεγάλες επενδύσεις που θα δημιουργήσουν 
νέες θέσεις εργασίας. 

Οι ευρύτερες κοινωνικοοικονομικές εξελίξεις που θα πυροδοτη-
θούν στο εσωτερικό από το εκλογικό αποτέλεσμα, ωστόσο δεν ση-
μαίνει πως απομειώνουν τον ευρωπαϊκό χαρακτήρα των επικείμενων 
Ευρωεκλογών. Αντίθετα, θα έλεγα ότι το ευρωπαϊκό διακύβευμα συ-

μπληρώνει, τρόπον τινά, τα εθνικά προτάγματα. 
Γιατί μετά τη Συνθήκη της Λισσαβόνας το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 

έχει επιφορτιστεί με νομοθετικές εξουσίες και κρίσιμες αρμοδιότητες 
στη διαδικασία λήψης αποφάσεων που καθορίζουν το μέλλον της Ευ-
ρώπης. Και οι Έλληνες Ευρωβουλευτές διαθέτουν, πλέον, ειδικό βάρος 
στη δύναμη των ευρωπαϊκών κομμάτων που διαμορφώνουν την εκά-
στοτε Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Για αυτό τον λόγο, είναι σημαντικό από τις επερχόμενες ευρωεκλο-
γές της 26ης Μαΐου η ΝΔ να βγει ακόμα πιο δυνατή. Προκειμένου να 
ακουστεί ακόμα πιο δυνατά η φωνή της Ελλάδας μέσα στη μεγαλύτερη 
Οικογένεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόμ-
μα. Προκειμένου η Ελλάδα να αναλάβει τον καταλυτικό ρόλο που της 
αναλογεί στις ισορροπίες και τους συσχετισμούς που θα διαμορφώ-
σουν την επόμενη Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Προκειμένου η φωνή της ΝΔ 
να είναι ακόμα πιο ισχυρή στη διαμόρφωση των νέων πολιτικών που 
σχεδιάζονται σε όλους τους κρίσιμους τομείς, και επηρεάζουν άμεσα 
τόσο τον εθνικό,  κοινωνικό ιστό όσο και το παραγωγικό δυναμικό 
της πατρίδας μας. Στις πολιτικές και τις προτεραιότητες της νέας Κοινής 
Αγροτικής Πολιτικής. Στις πολιτικές για την ασφάλεια, και τη φύλαξη 
των συνόρων. Στις πολιτικές για την απασχόληση και την κοινωνική 
πρόνοια. Στις πολιτικές που χρειάζεται περισσότερη και πιο αποτελε-
σματική Ευρώπη. Από τη διάχυση της γνώσης και την ενσωμάτωση 
νεών τεχνολογιών, μέχρι την περιβαλλοντική πολιτική και την αντιμε-
τώπιση της απειλής της κλιματικής αλλαγής.

* Ο κ. Κώστας Τσιάρας, είναι βουλευτής Καρδίτσας και γενικός 
γραμματέας της κοινοβουλευτικής ομάδας της ΝΔ

  ΑΡΘΡΟ ΤΟΥ ΚΩΣΤΑ ΤΣΙΑΡΑ* ΣΤΗΝ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ «ΠΟΛΙΤΗΣ news»

Ευρωπαϊκές κάλπες, με εθνικό πρόσημο



Αισιόδοξος ότι οι επικείμενες αυτοδιοικητικές εκλογές 
θα σηματοδοτήσουν την επανεκκίνηση για τον δήμο Ωραιοκάστρου 

είναι ο υποψήφιος δήμαρχος Ωραιοκάστρου, επικεφαλής 
της δημοτικής παράταξης «Δύναμη Δημιουργίας», Γιώργος Παπακωνσταντίνου. 

Σε συνέντευξή του, μιλά για τις προτεραιότητες που ο ίδιος έχει θέσει 
στην προεκλογική του ατζέντα και ασκεί κριτική στην απερχόμενη διοίκηση.

Γιώργος 
Παπακωνσταντίνου: 

Είμαστε η μόνη παράταξη 
που έχουμε 

ολοκληρωμένο πρόγραμμα

Δημοτικές εκλογέςΔημοτικές εκλογές

  ΔΥΝΑΜΗ ΔΗΜΙΟΥΡΓΙΑΣ
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Ο κ. Παπακωνσταντίνου απαντά σε ερωτήσεις που 
αφορούν τόσο τη θητεία του στα έδρανα τις αντιπο-
λίτευσης του δημοτικού συμβουλίου όσο και τα σχέ-
διά του για το Ωραιόκαστρο και τους κατοίκους.

 
 Κύριε Παπακωνσταντίνου, αν σας ζητούσα να κά-

νετε έναν μίνι απολογισμό της παρουσίας σας στα 
έδρανα της αντιπολίτευσης στη διάρκεια της θητείας 
του Αστέριου Γαβότση, ποια σημεία θα αναδεικνύα-
τε; Και βέβαια, ποιες ήταν οι ενέργειες και οι αποφά-
σεις αυτής της διοίκησης με τις οποίες εσείς διαφω-
νήσατε περισσότερο;

Η διοίκηση Γαβότση χαρακτηρίζεται από την ασυ-
νέπεια λόγων και πράξεων. Όσοι από τους συμπολίτες 
μας έχουν κρατήσει το φυλλάδιο με τις δεσμεύσεις του 
το 2014 θα διαπιστώσουν ότι σχεδόν τίποτα από όλα 
αυτά τα οποία υποσχέθηκε δεν υλοποίησε κατά τη δι-
άρκεια της θητείας της. Ακόμα και στον τομέα της κα-
θημερινότητας οι επιδόσεις της ήταν πολύ κακές. 

Εμείς παρά το γεγονός ότι καλοπροαίρετα δώσα-
με τον απαραίτητο χρόνο για να δείξει τα πρώτα της 
δείγματα γραφής, γρήγορα διαπιστώσαμε ότι ο δήμος 
ήταν ένα ακυβέρνητο καράβι χωρίς σαφές σχέδιο, 
προτεραιότητες και στρατηγική. 

Με λύπη μας πολύ γρήγορα διαπιστώσαμε ότι δεν 
έγιναν οι απαραίτητες ενέργειες για την απονιτροποί-
ηση και τον καθαρισμό του νερού στη Μυγδονία και 
την Καλλιθέα στους χρόνους που είχε δεσμευθεί να 
γίνουν, άφησε να απενταχθεί το έργο της αποχέτευ-
σης του Μελισσοχωρίου από το χρηματοδοτούμενο 
πρόγραμμα, έκανε τραγικά λάθη στο ζήτημα των προ-
σφύγων, αύξησε παράλογα τα δημοτικά τέλη, διέλυ-
σε την δημοτική αστυνομία, συνέχισε τις απ’ ευθείας 
αναθέσεις και χρέωσε το ταμείο του δήμου με πάνω 
από 500.000 ευρώ με τις παλινωδίες της στο θέμα των 
συμβασιούχων μεταξύ άλλων. 

Όλες αυτές τις παραλείψεις τις αναδεικνύαμε στο 
δημοτικό συμβούλιο και καταθέταμε τεκμηριωμένες 
προτάσεις. Δεν είναι υπερβολή να πω –σύμφωνα και 
με τα μηνύματα που λαμβάνω καθημερινά- πως έχου-
με καταγραφεί στη συνείδηση των πολιτών του δήμου 
Ωραιοκάστρου ως η ουσιαστική και μόνη αντιπολίτευ-
ση στα χρόνια της θητείας του κ. Γαβότση.
 

 Πολλοί πίστευαν ότι μετά τις προηγούμενες εκλο-
γές η παράταξη σας αφού δεν πέτυχε τον στόχο της 
διεκδίκησης της διοίκησης του δήμου θα ατονούσε 
και θα αποσυρόταν. Παρ’ όλα αυτά τόσο η παρουσία 
σας στην πόλη και τα χωριά του Ωραιοκάστρου, όσο 
και η συμμετοχή σας σε όλα τα δημοτικά συμβούλια 
ήταν συνεχής. Ποιο ήταν για σας το κίνητρο και ποιο 
το «κέρδος» από όλη αυτή την προσπάθεια; 

Δυστυχώς, πράγματι, υπάρχει η πρακτική πολλών 
δημοτικών παρατάξεων που δεν πετυχαίνουν το στό-
χο τους στις εκλογικές αναμετρήσεις να ατονούν και 
να διαλύονται. Αντίστοιχη είναι η συμπεριφορά και η 
πορεία των περισσότερων δημοτικών συμβούλων αυ-
τών των παρατάξεων. 

Αυτό το είδαμε να συμβαίνει στον δήμο μας με την 
παράταξη «Ωραιόκαστρο τώρα», που παρουσίαζε ει-
κόνα διάλυσης από τις πρώτες μέρες μετά τις εκλογές, 
με τη μεγάλη πλειοψηφία των δημοτικών της συμβού-
λων να μη συμμετέχει στις συνεδριάσεις. Επίσης στο 
παρελθόν, δημοτικοί σύμβουλοι οι οποίοι εκλέχτηκαν 
στην αντιπολίτευση παραιτήθηκαν, ενώ σήμερα διεκ-
δικούν τη δημαρχία. 

Για εμάς ήταν ηθική υποχρέωση να ανταποκρι-
θούμε στην εμπιστοσύνη των συμπολιτών μας που 
εκφράστηκε με το υψηλό ποσοστό που πήραμε στις 
προηγούμενες εκλογές, να μην φυγομαχήσουμε από 
τον ρόλο που μας ανέθεσαν, αλλά αντίθετα να αγω-
νιστούμε και να κερδίσουμε σε γνώσεις, να κάνουμε 
πλήρη καταγραφή των προβλημάτων και να είμαστε 

σήμερα πιο έτοιμοι από οποιαδήποτε άλλη παράταξη 
να αναλάβουμε τη διακυβέρνηση του τόπου. 
 

 Πώς προσδιορίζετε τη λειτουργία του δήμου Ωραι-
οκάστρου την επόμενη μέρα εάν αναλάβετε τη διοί-
κηση; 

Η ουσιαστική απουσία διοίκησης και οργάνωσης 
της λειτουργίας του δήμου Ωραιοκάστρου, τον κατέ-
στησε ως τον «μεγάλο ασθενή». Αυτό που χρειάζεται 
σήμερα είναι μία ειρηνική επανάσταση έτσι ώστε με 
τη χρήση σύγχρονων εργαλείων όπως η τεχνολογία, 
αφενός να ξεπεράσει αγκυλώσεις και καθυστερήσεις 
στην εξυπηρέτηση των πολιτών, και αφετέρου να αξι-
οποιήσει καλύτερα το εργατικό και υπαλληλικό δυνα-
μικό του επιτυγχάνοντας μεγάλη οικονομία. 

Προτεραιότητά μας είναι η εξυπηρέτηση αυθημε-
ρόν του πολίτη για όλες τις υπηρεσίες και τα έγγραφα 
που χρειάζεται και από το σπίτι του μέσω του Ηλεκτρο-
νικού ΚΕΠ και τη χρήση της κάρτας του δημότη. Ακόμη 
και για αυτούς που δεν χρησιμοποιούν υπολογιστή 
θα υπάρχει ειδική υπηρεσία που θα τους εξυπηρετεί 
στον δήμο, στα ΚΕΠ και στις κατά τόπους πρώην Κοι-
νότητες. Επίσης για τον Μονόλοφο και για το Πετρωτό 
θα υπάρχουν τρεις φορές την εβδομάδα υπάλληλοι οι 
οποίοι θα τους εξυπηρετούν κατά τόπους στο Πολιτι-
στικό Κέντρο και στην αίθουσα εκδηλώσεων αντίστοι-
χα. 
 

 Πώς σκοπεύετε να κινηθείτε προγραμματικά την 
επόμενη μέρα της νέας διακυβέρνησης; 

Έχουμε αφιερώσει πάρα πολύ χρόνο στην κατάρ-
τιση του προγράμματός μας το οποίο είναι πλήρες και 
εμπεριστατωμένο, αποτέλεσμα της πολλής δουλειάς 
που κάναμε τα προηγούμενα 4,5 χρόνια. Περπατή-
σαμε από άκρη σε άκρη τον δήμο μας, μιλήσαμε με 
όλους τους κατοίκους, συμμετείχαμε σε όλες τις εκδη-
λώσεις και τις συγκεντρώσεις τους, καταγράψαμε το 
σύνολο των προβλημάτων τους. 

Είμαστε η μόνη παράταξη που έχουμε ολοκληρω-
μένο πρόγραμμα και το παρουσιάσαμε σε δώδεκα το-
μεακές και γεωγραφικές εκδηλώσεις σε όλο τον δήμο 
πριν το δώσουμε ολοκληρωμένο στους συμπολίτες 
μας, όταν οι υπόλοιπες παρατάξεις ακόμα συζητούν 
με τους πολίτες και τους ρωτούν να μάθουν ποια είναι 
τα προβλήματά τους. 

Επιλέγουμε να μιλάμε εξειδικευμένα για κάθε πρό-
βλημα αποφεύγοντας τις αοριστολογίες και τις γενικό-
τητες. Άλλωστε μόνο με την εξειδίκευση μπορούμε να 
βγάλουμε τον δήμο από το τέλμα και να τον οδηγή-
σουμε στον δρόμο της ανάπτυξης.  
 

 Ποιοι ήταν οι θεματικοί τομείς στους οποίους κινη-
θήκατε στις εκδηλώσεις που πραγματοποιήσατε;

Προγραμματίσαμε ξεχωριστές εκδηλώσεις για την 
Ασφάλεια, τη διαχείριση των Αδέσποτων ζώων, τη δι-
αχείριση των Οικονομικών, την Ανάπτυξη, την Ανερ-
γία, την Παιδεία, τον Πολιτισμό, τον Αθλητισμό, την 
Καθαριότητα, τη Διαχείριση των Απορριμμάτων και 
τις Υποδομές. Μιλήσαμε τοπικά σε ειδικές εκδηλώσεις 
για το πρόγραμμα ανάπτυξης του Ωραιοκάστρου, του 
Μελισσοχωρίου, του Δρυμού, της Λητής, του Πενταλό-
φου, του Μονολόφου, του Πετρωτού και τις επόμενες 
μέρες μετά το Πάσχα θα ολοκληρώσουμε με τη Νεο-
χωρούδα, τη Νέα Φιλαδέλφεια και το Μεσαίο. 

Επισκεφθήκαμε προέδρους και διευθυντές Οργα-
νισμών όπως η ΕΥΑΘ, η Εγνατία Οδός, το Enterprise 
Greece στην Αθήνα, κ.ά. 

Όλες αυτές οι ενέργειες έγιναν στην κατεύθυνση 
της πραγματικής ενημέρωσης του πολίτη για θέματα 
που τον αφορούν άμεσα και επηρεάζουν την καθημε-
ρινότητά του και στέφθηκαν με μεγάλη επιτυχία, ενώ η 
προσέλευση του κόσμου ήταν εντυπωσιακή. 

Η μόνιμη επωδός μετά την ολοκλήρωση αυτών των 
εκδηλώσεων και αφού δινόταν το μικρόφωνο στους 
παρισταμένους, ήταν ότι οι ερωτήσεις ήταν ελάχιστες 
γιατί η ενημέρωση ήταν τόσο ενδελεχής και λεπτομε-
ρειακή που είχε καλυφθεί σχεδόν το σύνολό τους.
 

 Ποια είναι τα χαρακτηριστικά που πρέπει να δια-
κρίνουν τον νέο δήμαρχο Ωραιοκάστρου;

Άριστη γνώση των προβλημάτων του δήμου. Ο 
νέος δήμαρχος πρέπει να έχει άποψη για όλα τα θέ-
ματα που αφορούν τον δήμο και τους δημότες, να έχει 
συνολική εικόνα του δήμου και των κοινωνιών που 
ζουν σε αυτόν και προσωπική σχέση, ει δυνατόν, με 
τους περισσότερους δημότες. 

Ο δήμος μας δεν έχει την πολυτέλεια να περιμένει 
δύο - τρία χρόνια μετά τις εκλογές από τον επόμενο 
δήμαρχο να ενημερωθεί για τα προβλήματα του τό-
που του. Είναι θεμιτή η φιλοδοξία καθενός αλλά είναι 
πιο επιβεβλημένη η ανάγκη για άμεση διοίκηση και 
επανεκκίνηση του δήμου μας από ανθρώπους που 
έχουν γνώση, εμπειρία και πλήρη εικόνα των υποχρε-

ώσεων που αναλαμβάνουν. 

 Τι θα λέγατε στους δημότες εν όψει των εκλογών 
κοιτώντας τους στα μάτια; 

Να οδηγηθούν στις κάλπες και να ψηφίσουν με 
ωριμότητα και σκέψη. Να μείνουν μακριά από τη χαλα-
ρή ψήφο στον συγγενή, στον φίλο, στον συμμαθητή, 
στον κουμπάρο, στον γνωστό που μας εξυπηρέτησε, 
αλλά να κρίνουμε αξιοκρατικά με βάση τα χαρακτηρι-
στικά, την εμπειρία, και τη γνώση του κάθε υποψήφιου 
για τα προβλήματα του τόπου που αναλαμβάνει τη δι-
ακυβέρνηση του. 

Η ευθύνη των πολιτών είναι να εκλέξουν με ωριμό-
τητα και ρεαλισμό το σωστό δήμαρχο. Η ευθύνη του 
νέου δημάρχου ξεκινά την επόμενη μέρα της εκλογής 
του. Εκεί κανένα λάθος μετά την… απομάκρυνση από 
την κάλπη δεν αναγνωρίζεται. 

Είμαι αισιόδοξος ότι σε αυτές τις εκλογές ο κόσμος 
προσέρχεται με πλήρη συνείδηση των επιλογών του. 
Είμαι αισιόδοξος ότι αυτές οι εκλογές θα σηματοδοτή-
σουν την επανεκκίνηση για το δήμο Ωραιοκάστρου.
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Στρατηγική 
σε 6 άξονες 

για να δώσουμε 
ανάσα 

στο Ωραιόκαστρο
Του ΠΑΝΤΕΛΗ ΣΚΑΡΛΑΤΟΥ*

Αγαπητοί συμπολίτες,  

Ο ρόλος του δήμου για τη διαμόρφωση 
ενός καλύτερου μέλλοντος, συρρικνώθη-
κε και η διοίκηση του δήμου αποδείχθηκε 
τελείως αναποτελεσματική. Από «διαμορ-
φωτής λύσεων», κατέληξε «ουραγός των 
εξελίξεων».

Πιστεύουμε, ότι ο ρόλος της τοπικής 
αυτοδιοίκησης είναι να πρωτοπορεί, να 
ανοίγει νέους δρόμους και να στοχεύει στο 
αποτέλεσμα για τη βελτίωση της ζωής των 
πολιτών των οποίων οι αντοχές δοκιμάζο-
νται καθημερινά.

Οι τοπικές κοινωνίες έχουν ανάγκη από 
ελεύθερους ανθρώπους, με άποψη για τον 
τόπο τους και διάθεση να προσφέρουν 
στους συμπολίτες τους.

Για να μπορέσει ο τόπος να γυρίσει σε-
λίδα, πρέπει οι πολίτες να επιλέγουν αξιό-
πιστους ανθρώπους με όρεξη για δουλειά 
και με τεκμηριωμένη αναφορά στην παρα-
γωγή έργου.

Στον Δήμο μας, σήμερα, λείπει η δημι-
ουργία και η εντατική προσπάθεια. Απου-
σιάζει η οργανωμένη δράση, κυριαρχούν 
ο εφησυχασμός και η στασιμότητα.

Η παραγωγή κρίσιμων έργων και έρ-
γων δραστικής βελτίωσης της καθημερι-
νότητας είναι ανύπαρκτη. Ο σχεδιασμός 
αρκείται στις γενικές υποχρεώσεις που 
–απλώς- απορρέουν από τις προτεραιότη-
τες της κεντρικής εξουσίας. Οι δομές στή-
ριξης των νέων και των λοιπών ευπαθών 
ομάδων είναι ανύπαρκτες και η ενίσχυση 
της νεανικής επιχειρηματικότητας γίνεται 
χωρίς την ενεργό συμμετοχή του δήμου. 
Η έλλειψη έργων εξοικονόμησης ενέργειας 

και προστασίας του περιβάλλοντος είναι 
εμφανής, όπως και πολλά άλλα.

Οι παρακάτω άξονες αποτελούν τις 
στρατηγικές μας κατευθύνσεις για την νέα 
τετραετία. 

1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΣ ΕΞΟΡΘΟΛΟΓΙΣΜΟΣ
& ΕΥΦΥΗΣ ΠΟΛΗ

Ευφυής είναι η πόλη εκείνη που μπορεί 
να διαχειρίζεται τους διαθέσιμους πόρους 
της, με το μεγαλύτερο όφελος για τους κα-
τοίκους της και το μικρότερο κόστος για τη 
διοίκηση της. Ο Δήμος Ωραιοκάστρου δια-
θέτει ένα σημαντικό απόθεμα φυσικών πό-
ρων αλλά και έναν ιδιαίτερο χαρακτήρα, 
που απαιτεί καινοτόμες εφαρμογές για τη 
ορθή διαχείριση της ενέργειας, των απορ-
ριμμάτων, της κινητικότητας κλπ. Οι προ-
τάσεις της παράταξής μας ενσωματώνουν 
βέλτιστες πρακτικές που εφαρμόζονται σε 
όλη την Ευρώπη αλλά και σε αρκετούς 
Δήμους της Ελλάδας, με σκοπό την αντα-
ποδοτικότητα των δημοτικών τελών που 
καταβάλουν οι δημότες Ωραιοκάστρου και 
την αναβάθμιση των συνθηκών ζωής.

2. ΕΝΔΟΔΗΜΟΤΙΚΗ ΣΥΓΚΟΙΝΩΝΙΑ
Με μία εμπεριστατωμένη μελέτη, η 

οποία εκπονήθηκε από ειδικό συγκοινω-
νιολόγο, βασισμένη στην υφιστάμενη  
συγκοινωνία, προκύπτει η ανάγκη για εν-
δοδημοτική συγκοινωνία, με πολλαπλά 
οφέλη για τον Δήμο μας, όπως σύνδεση 
όλων των οικισμών του Δήμου απευθείας 
με την έδρα του, ελαχιστοποίηση των 
χρονοαποστάσεων μέσω της αμφί-
δρομης δρομολόγησης των λεωφορείων 
και κάλυψη όλης της ημέρας για  εξυπηρέ-

τηση  και  ψυχαγωγία  των δημοτών. 

3. ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑ – ΦΡΟΝΤΙΔΑ 
ΑΔΕΣΠΟΤΩΝ – ΥΔΡΕΥΣΗ ΑΠΟΧΕΤΕΥΣΗ

Για έναν πιο πράσινο δήμο, η παρά-
ταξη μας προτείνει τη χρηματοδότηση 
παρεμβάσεων που θα στοχεύουν σε προ-
σαρμογή του Δήμου Ωραιοκάστρου στην 
κλιματική αλλαγή καθώς και σε κυκλική 
οικονομία και ορθή διαχείριση των πόρων 
και ιδιαίτερα των απορριμμάτων. Επιπλέ-
ον προτείνουμε ολοκληρωμένη λύση στο 
θέμα των αδέσποτων και  στοχεύουμε 
στην επίσπευση του έργου υδροδότησης 
στο δήμο μας. 

4. ΑΣΦΑΛΗΣ ΔΗΜΟΣ
Οι δημότες πρέπει να νιώθουν και να 

είναι ασφαλείς στην εργασία, στο σπίτι, στο 
δρόμο. Ο Δήμος δεν μπορεί να αντικατα-
στήσει τα κρατικά όργανα που είναι υπεύ-
θυνα για την αστυνόμευση της πόλης, 
όμως μπορεί να βελτιώσει υποδομές που 
θα αυξήσουν έμμεσα τα επίπεδα ασφάλει-
ας στους δημόσιους χώρους.

5. ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ & ΠΑΙΔΕΙΑ,  
ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ & ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ

Για όλους εμάς στον συνδυασμό 
«αν.α.σ.α» η παιδεία, ο πολιτισμός και ο 
αθλητισμός είναι η ταυτότητα μιας κοινό-
τητας, καθώς προσδιορίζει τη θέση της 
μέσα στο γενικότερο περιβάλλον.

Οι προτάσεις του συνδυασμού μας στο-
χεύουν στην ανάπτυξη δράσεων, στην βελ-
τίωση υφιστάμενων δομών για την παιδεία 
και τον αθλητισμό, σε προγράμματα στή-
ριξης καθώς ένας σύγχρονος δήμος οφεί-

λει να στέκεται δίπλα στους ηλικιωμένους 
συμπολίτες μας, τους ανέργους και όσους 
έχουν ανάγκη από κοινωνική πρόνοια. 

Στοχεύουμε στην διατήρηση, ενίσχυση 
και προώθηση των τοπικών εθίμων, εορ-
τών και εκδηλώσεων και στην βελτίωση 
των παρεχόμενων υπηρεσιών πολιτισμού. 
Επίσης στην άμεση βελτίωση των παρεχό-
μενων υπηρεσιών αθλητισμού προς τους 
πολίτες με τον εκσυγχρονισμό των υφιστά-
μενων δομών, την αναδιοργάνωση των 
υπηρεσιών και την ανάπτυξη νέων δρα-
στηριοτήτων .

6. ΒΙΩΣΙΜΟΣ ΔΗΜΟΣ & ΑΝΑΠΤΥΞΗ
Ένας δήμος δεν πρέπει να περιορίζε-

ται  αποκλειστικά και μόνο στη λύση των  
προβλημάτων της καθημερινότητας, αλλά 
και να επεκτείνεται σε όλη τη σφαίρα της 
οικονομικής λειτουργίας μίας τοπικής κοι-
νωνίας. Προτεραιότητα της παράταξης 
μας, μετά τις εκλογές, είναι να φέρουμε 
την ανάπτυξη στο Ωραιόκαστρο, ένα δήμο 
που έχει όλες τις προδιαγραφές για να γί-
νει πυλώνας ανάπτυξης για ολόκληρη την 
περιοχή Θεσσαλονίκης. Οι προτάσεις μας 
για έναν βιώσιμο δήμο εστιάζουν στη μεί-
ωση της ανεργίας και στη βιώσιμη ανάπτυ-
ξη αστικών και αγροτικών περιοχών μέσα 
από τοπικές πρωτοβουλίες. 

Οι στρατηγικές μας επιλογές, οι οποί-
ες αναλύονται παραπάνω, στοχεύον στη 
δημιουργία ενός σύγχρονου και φιλικού 
Δήμου, στη δημιουργία ενός τόπου που 
Αξίζει να ζεις. 

*O κ. Παντελής Σκαρλάτος είναι 
υποψήφιος δήμαρχος Ωραιοκάστρου

ΑΝΕΣΤΗΣ ΠΟΛΥΧΡΟΝΙΔΗΣ

Μπαράζ συναντήσεων 
στον… δρόμο για τη δημαρχία

Σ τη συνάντηση με τον Μητροπολίτη Νε-
απόλεως και Σταυρουπόλεως, Βαρνάβα 
ο κ. Πολυχρονίδης δεσμεύτηκε πως ως 

δήμαρχος θα φροντίσει για την εξεύρεση χώρου 
με σκοπό τη δημιουργία νέου ναού στο Παλαιό-
καστρο. όπου ο μοναδικός Ιερός Ναός που λει-
τουργεί σήμερα ανεγέρθηκε επί τουρκοκρατίας. 
Επίσης, δεσμεύτηκε για τη στήριξη του φιλαν-
θρωπικού έργου της μητρόπολης, ενώ υπογράμ-
μισε πως θα δώσει έμφαση στην ενίσχυση της 
κοινωνικής πολιτικής καθώς και στην αντιμετώπι-
ση των αναγκών που έχουν οι ευπαθείς ομάδες 
πληθυσμού. 

Τα προβλήματα που αφορούν στη Δημοτική 
Ενότητας Μυγδονίας συζητήθηκαν στη συνά-
ντηση με τον Μητροπολίτη Λαγκαδά, Λητής και 
Ρεντίνης, Ιωάννη Τασσιά ο οποίος εξήρε το ήθος 
και την εργατικότητα του Ανέστη Πολυχρονίδη. 
Όπως είπε ο σεβασμιότατος, «αυτά τα θετικά 
στοιχεία του χαρακτήρα τού υποψηφίου δημάρ-
χου Ωραιοκάστρου, αναδείχτηκαν και κατά τη 
συνεργασία που είχαμε στη διάρκεια της τετρα-
ετούς κατασκευής του εκκλησιαστικού Ιδρύμα-
τος Παπέ, στο Μελισσοχώρι». Το εκκλησιαστικό 
«Ίδρυμα Χαραλάμπους Παπέ -Μονάδα Φροντί-
δας Ηλικιωμένων», κατασκευάστηκε το 2016, με 
τη δωρεά των αειμνήστων Χαραλάμπους Παπέ 
και των αδελφών του Σταυρούλας και Ελένης, 
ενώ από 1/1/2015 ταμίας είναι ο κ. Πολυχρονίδης 
ο οποίος -όπως είπε ο μητροπολίτης- «όχι μόνο 
αντεπεξήλθε στις υποχρεώσεις του ως ταμίας του 
Διοικητικού Συμβουλίου του Ιδρύματος, αλλά και 
με τις γνώσεις του ως μηχανικού, όποτε χρειάστη-
κε, έδωσε λύσεις σε μια σειρά θεμάτων που ανέ-
κυπταν κατά την ανέγερση και την ολοκλήρωση 
του κτιρίου». 

Ο επικεφαλής της δημοτικής παράταξης «Συ-
νεργασία Τώρα» συναντήθηκε και με τον επικε-

φαλής της μητρόπολης Πολυανής και Κιλκι-
σίου, Εμμανουήλ όπου ανήκει η ενορία 

της Νέας Φιλαδέλφειας. 
Επίσης είχε μια ιδιαίτερα εποικο-

δομητική ανοιχτή συζήτηση με πε-
ρίπου 25 γυναίκες του ΚΑΠΗ Ωραιο-

κάστρου. Στη συνάντηση διαπιστώθηκε η πολύ 
καλή και μακροχρόνια σχέση επικοινωνίας την 
οποία έχει αναπτύξει ο Ανέστης Πολυχρονίδης 
με τις δημότισσες του Ωραιοκάστρου, κυρίως δε 
με τις γυναίκες της λεγόμενης τρίτης ηλικίας οι 
οποίες είχαν την ευκαιρία να του μιλήσουν για τα 
προβλήματα που αντιμετωπίζουν στην καθημε-
ρινότητά τους.

Για τη στήριξή του σε φιλανθρωπικές δομές 
που λειτουργούν εθελοντικά εντός των ορίων 
του δήμου διαβεβαίωσε ο κ. Πολυχρονίδης κατά 
την επίσκεψή του στα γραφεία του φιλανθρω-
πικoύ σωματείου «Χρήστος Τσελεπίδης». Εκεί είχε 
μια ενδιαφέρουσα συζήτηση με την πρόεδρο 
του σωματείου, Κική Ισχνοπούλου, ενώ υποσχέ-
θηκε ότι ως δήμαρχος θα είναι αρωγός στις προ-
σπάθειες τόσο του συγκεκριμένου σωματείου 

όσο και άλλων εθελοντικών πρωτοβουλιών που 
έχουν στο επίκεντρο τον άνθρωπο και τα άτομα 
που χρειάζονται οικονομική ή ψυχολογική στή-
ριξη. 

«Η κοινωνική πολιτική και φροντίδα για τους 
ηλικιωμένους και γενικότερα για τα άτομα με 
ειδικές ανάγκες αποτελεί βασικό πυλώνα του 
προγράμματός μας. Με ευαισθησία σχεδιάζουμε  
δράσεις γι’ αυτές τις ευπαθείς ομάδες πληθυσμού, 
η φροντίδα των οποίων είναι στο επίκεντρό μας», 
υπογράμμισε ο κ. Πολυχρονίδης κατά την επί-
σκεψή του στο Ίδρυμα Φροντίδας Ηλικιωμένων 
«Άγιος Παντελεήμων» όπου συναντήθηκε με την 
πρόεδρο του Κέντρου Κοινωνικής Πρόνοιας Κε-
ντρικής Μακεδονίας, Συλβάνα Καρασαββίδου.

«Στόχος μας είναι να δημιουργήσουμε έναν 
Δήμο- πρότυπο, ανοικτό στις προκλήσεις, διεκ-
δικητικό και με κοινωνικό πρόσωπο», τόνισε ο 
επικεφαλής της δημοτικής παράταξης «Συνερ-
γασία Τώρα» αμέσως μετά τη συνάντηση όπου, 
επίσης, εξετάστηκαν οι προοπτικές ανάπτυξης 
συνεργειών μεταξύ του δήμου και του εν λόγω 
Ιδρύματος. 

Την Παγκόσμια Ημέρα Πολιτιστικής Κληρο-
νομιάς επέλεξε ο κ. Πολυχρονίδης για να οργα-
νώσει ευρεία σύσκεψη με εκπροσώπους πολιτι-
στικών συλλόγων που δραστηριοποιούνται σε 
όλο τον διευρυμένο δήμο του Ωραιοκάστρου. 
Μάλιστα, όρισε ως τόπο συνάντησης το Μελισ-
σοχώρι θέλοντας να καταδείξει πως πιστεύει στην 
αποκέντρωση. 

Ο υποψήφιος δήμαρχος Ωραιοκάστρου δε-
σμεύτηκε ότι θα είναι αρωγός σε όλες τις πολιτι-
στικές δράσεις και επανέλαβε πως ως δήμαρχος 
θα επαναφέρει την ετήσια επιχορήγηση  των συλ-
λόγων με βάση το έργο τους. «Στόχος μας είναι 
η διαρκής συνεργασία με τους συλλόγους τους 
οποίους θα στηρίζουμε ουσιαστικά με ενέργειες 
που έχουμε ήδη στο πρόγραμμά μας. Παράλλη-
λα, έχουμε σχέδιο και για την ανάδειξη των ιστο-
ρικών μνημείων που υπάρχουν στον τόπο μας 
αλλά είναι άγνωστα στο ευρύ κοινό, ακόμη και 
στους κατοίκους του Ωραιοκάστρου», δήλωσε ο 
κ. Πολυχρονίδης κάνοντας ιδιαίτερη αναφορά 
στους Μακεδονικούς Τάφους και τον Πάπυρο της 
Λητής, στα ευρήματα της Νέας Φιλαδέλφειας, στη 
Ρωμαϊκή Έπαυλη του Ωραιοκάστρου, στα φυλά-
κια και πυροβολεία του Α’ Παγκοσμίου Πολέμου 
στον ορεινό όγκο του δήμου, καθώς και στο Μνη-
μείο για τους πεσόντες Ρώσους στρατιώτες κατά 
τον Α΄ Παγκόσμιο Πόλεμο στον Πεντάλοφο. 

Συνέργειες με ΟΑΕΔ
Την προοπτική της κοινής χρήσης των γηπέ-

δων του ΟΑΕΔ και από τους δημότες, από τους 
νέους αλλά και από τους συλλόγους του Ωραι-
οκάστρου έθεσε ο κ. Πολυχρονίδης κατά την 
επίσκεψή του στις εγκαταστάσεις του ΟΑΕΔ στο 
Ωραιόκαστρο όπου συναντήθηκε με τον διευθυ-
ντή, Ιωάννη Παπατσεχιλίδη. 

Επίσης, εξετάστηκε η δυνατότητα υλοποίησης 
κοινών δράσεων από τον δήμο Ωραιοκάστρου 
και τον ΟΑΕΔ όσον αφορά στην εκπαίδευση 
τόσο των νέων και των γυναικών που θέλουν να 
ενταχθούν στην αγορά εργασίας δημιουργώντας 
τη δική τους επιχείρηση, όσο και των αγροτών 
μέσω και της προώθησης στο Ωραιόκαστρο νέων 
καλλιεργειών. Ως προς το τελευταίο μάλιστα, ο κ. 
Πολυχρονίδης δεσμεύτηκε πως ως δήμαρχος θα 
θέσει στη διάθεση του ΟΑΕΔ αλλά και των νέων 
αγροτών εγκαταλελειμμένες αγροτικές εκτάσεις 
προκειμένου να γίνουν και δοκιμές για νέες καλ-
λιέργειες και να εκπαιδευτούν πάνω σε αυτές οι 
νέοι του δήμου Ωραιοκάστρου οι οποίοι θέλουν 
να ασχοληθούν με τον πρωτογενή τομέα.

Ένα «πυκνό» πρόγραμμα 
συναντήσεων με εκπρο-
σώπους τοπικών αρχών, 
οργανισμών, φορέων και 
συλλόγων έχει ο υποψή-
φιος δημάρχου Ωραιοκά-
στρου, Ανέστης Πολυχρο-
νίδης ο οποίος, συνεχίζει 
τις επισκέψεις σε γειτονιές 
όλων των κοινοτήτων 
του δήμου. Στο πλαίσιο 
αυτό, τις προηγούμενες 
μέρες συναντήθηκε με 
τους επικεφαλής των τριών 
μητροπόλεων στις οποίες 
ανήκουν οι ενορίες του 
δήμου Ωραιοκάστρου. 
Ακόμη, επισκέφθηκε 
τον ΟΑΕΔ, Ιδρύματα και 
φιλανθρωπικά σωματεία, 
ενώ είχε ευρεία σύσκεψη 
σχεδόν με όλους τους πο-
λιτιστικούς συλλόγους από 
κάθε γωνιά του δήμου.     



Ωραιόκαστρο Αρθρα
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Παρακολούθησα πολύ προσεκτικά την τελευταία τηλεοπτική συ-
νέντευξη του πρωθυπουργού. Τι έλεγε, τη «γλώσσα» του σώ-
ματος, τον τρόπο με τον οποίο ξεστόμιζε τα «θα». Ακούγοντάς 

και βλέποντάς τον πείστηκα πως εκεί που τελειώνει η λογική αρχίζει ο 
Αλέξης Τσίπρας… 

Έχοντας αυτοεγκλωβιστεί στις αυταπάτες 
που του αρέσει να «καλλιεργεί» εξακολουθεί 
να πιστεύει ότι «η δύναμη είναι στο παραμύθι», 
όπως είχε υποστηρίξει σε παλαιότερη συνέ-
ντευξή του. Τότε που ως πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ 
παρίστανε το (δήθεν) νέο και εκπροσωπούσε 
την (υποτιθέμενη) ελπίδα… 

Υποστήριξε, λοιπόν, στον Νίκο Χατζηνικολά-
ου, ότι η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας εί-
ναι μεγαλύτερη από όλες τις προβλέψεις. Πρό-
κειται για μεγάλο ψέμα δεδομένου ότι όλοι οι 
προϋπολογισμοί του έχουν πέσει έξω. Το 2017 
προέβλεπε ανάπτυξη 2,7% και τελικά δεν ξε-
πέρασε το 1,5%. Το 2018 προέβλεψε ανάπτυξη 

2,5% και κυμάνθηκε στο 1,9%.
Το δεύτερο ψέμα αφορούσε τις παροχές και την επιθυμία του να φέ-

ρει τα «Χριστούγεννα» αμέσως μετά το Πάσχα. Μόνο που ξέχασε να πει 
ότι στα 4 χρόνια που κυβερνά επέβαλλε νέα μέτρα από περικοπές και 
φόρους ύψους 10 δισεκατομμυρίων ευρώ, ενώ επέστρεψε στην κοινω-
νία μόνο το 1 δισεκατομμύριο από αυτά.  

Ψέματα είπε επίσης και για τη δήθεν ανάκαμψη της μεσαίας τάξης, 
όταν τα χρέη σε εφορίες και ασφαλιστικά ταμεία έχουν αυξηθεί κατά 
65% από το 2014 έως σήμερα και το συνολικό ιδιωτικό χρέος ανέρχεται 
σε 223 δισεκατομμύρια ευρώ.   

Ακόμα είχε το θράσος να απαριθμήσει ως δικό του επίτευγμα μια 
σειρά επενδύσεων που «τρέχουν» στη χώρα και τις οποίες, τόσο ο ίδιος 
όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ, είχαν πολεμήσει λυσσαλέα ως αντιπολίτευση. Αντίθε-
τα δεν είπε το παραμικρό για εκείνες της Cosco στον ΟΛΠ ή του Ελληνι-
κού οι οποίες έχουν «κολλήσει» εξαιτίας της εμμονικής ιδεοληψίας των 
κυβερνώντων.

Ακόμα και το θέμα της διεκδίκησης των γερμανικών αποζημιώσεων 
το διαχειρίζεται θεατρικά! Ενώ το πόρισμα της διακομματικής επιτροπής 
είχε ολοκληρωθεί και κατατεθεί από το 2016, το μεθόδευσε με τέτοιον 
τρόπο ώστε να το βγάλει από το συρτάρι παραμονές των Ευρωεκλογών 
προκειμένου να το αξιοποιήσει για επικοινωνιακούς και όχι ουσιαστι-
κούς λόγους. Για την ιστορία υπενθυμίζω ότι η τελευταία ρηματική δια-
κοίνωση προς τη Γερμανία για τη συγκεκριμένη εθνική προσπάθεια είχε 
επιδοθεί στο Βερολίνο στις 16 Ιανουαρίου 2015, από την κυβέρνηση 
Σαμαρά-Βενιζέλου. Άρα και στο θέμα των γερμανικών αποζημιώσεων ο 
πρωθυπουργός έκανε ακόμη μια θεαματική «κωλοτούμπα», αφήνοντας 
στην άκρη τους προεκλογικούς λεονταρισμούς.  

Σε κάθε περίπτωση, η συνέντευξη Τσίπρα απέδειξε ότι ο… βασιλιάς 
δεν είναι μόνο «διάτρητος» αλλά γυμνός! Η εποχή του τελειώνει, οι εξε-
λίξεις τον προσπερνούν και από το βράδυ της 26ης Μαΐου μπαίνει στο 
χρονοντούλαπο της ιστορίας. Και ας υποστηρίζει ότι μπορεί να χάνει τις 
δημοσκοπήσεις αλλά κερδίζει στις εκλογές. Άλλη μια αυταπάτη είναι και 
θα αποδειχθεί στην κάλπη! 

*Ο κ. Θεόδωρος Γ. Καράογλου 
είναι βουλευτής Β΄ Θεσσαλονίκης ΝΔ, 

πρώην υπουργός Μακεδονίας και Θράκης

Με το παρόν δηλώνω την υποψηφιότητά μου. Διεκδικώ την 
ψήφο σου για το καλό σου, για το καλό των παιδιών σου, για 
τον τόπο σου, για ένα καλύτερο μέλλον, για το κοινό μας όρα-

μα, για τις μακέτες, τις προσλήψεις, τα έργα. Γι’ αυτόν τον λόγο δηλώνω 
ότι στηρίζω τον κ. Βασιλόπουλο, έναν άνθρω-
πο με ξεχωριστό ήθος, εντιμότητα, γνώσεις και 
εμπειρία. Ουπς! Λάθος! Τον… κ. Πριγκηπόπου-
λο ήθελα να πω ότι στηρίζω, έναν άνθρωπο με 
ξεχωριστό ήθος, εντιμότητα, γνώσεις και εμπει-
ρία. Ο κ. Βασιλόπουλος είχε ήθος και εντιμότη-
τα την προηγούμενη τετραετία...

Κάπως έτσι πάει. Πάει αυτό, πάνε αυτοί και 
πάμε κι εμείς από πίσω. Εσύ, όμως, πες μας την 
αλήθεια. Όχι μόνον την αντέχουμε αλλά την 
εκτιμούμε κιόλας. Μην μας υποτιμάς, πες μας 
απλά την αλήθεια. Γιατί ακόμη κι αν δεν μας την 
πεις, εμείς την ξέρουμε. Ξέρουμε γιατί αλλάζεις 
στρατόπεδο. Κι ακόμα κι αν δεν το ξέρουμε, το 
υποψιαζόμαστε. Υποψιαζόμαστε ότι αλλάζεις 

στρατόπεδο γιατί πιστεύεις ότι εσύ, ειδικά εσύ, πρέπει να εκλεγείς. Και για 
να εκλεγείς πρέπει να προβείς στις απαραίτητες «εξισορροπητικές» μετα-
βάσεις. Εξετάζεις το εκλογικό μέτρο. Πόσοι θα εκλεγούν εδώ και πόσοι 
παραπέρα. Εξετάζεις πώς θα αποφύγεις τον ρόλο του νεροκουβαλητή 
για την παράταξη και πώς θα αποκτήσεις μία θέση στο συμβούλιο. Εξε-
τάζεις τι θέση θα πάρεις μετά. Θα είναι καλά αμειβόμενη ή όχι; Μήπως οι 
λόγοι σου είναι πιο συναισθηματικοί τάχα; Μάλωσες με τον προηγούμε-
νο υποψήφιο για πράγματα που δεν είναι «ανακοινώσιμα». Σε έδιωξαν 
από την παράταξη. Φέρθηκες ανέντιμα ή σου φέρθηκαν ανέντιμα. Όσο 
όμως δε μας λες, έχουμε κάθε δικαίωμα να πιστεύουμε ότι εξετάζεις, κυ-
ρίως, πού είναι το δικό σου συμφέρον.

Όλα δε τα παραπάνω, πίστεψέ μας, δεν τα λέμε ελαφρά τη καρδία. 
Σεβόμαστε απολύτως τους ανθρώπους που εκτίθενται και διεκδικούν. 
Και τους σεβόμαστε γιατί εκπληρώνουν τους δικούς μας ευσεβείς πό-
θους να εκτεθούμε κι εμείς, να διεκδικήσουμε, να συγκρουστούμε και 
να βελτιώσουμε τον τόπο έστω λιγάκι. Όμως άλλοι δεν έχουμε τις προ-
τάσεις, άλλοι τη δύναμη, την υγεία, τα χρήματα, τη μόρφωση, τις προτε-
ραιότητες, τον συγχρονισμό (sic) για να το κάνουμε. Θέλουμε κι εμείς να 
αγωνιστούμε για τον τόπο, τα παιδιά μας που τρέχουν στην «Ελπίδα», 
που τρέχουν στα φροντιστήρια, που ενηλικιώνονται και μεταναστεύ-
ουν, αλλά ίσως, λέω, ίσως, βολευόμαστε στη θέση του κριτή και επικρι-
τή. Είναι δύσκολο πράγμα να είσαι υποψήφιος και να έρχεται ο καθείς 
και η κάθε μία να γράφει εξυπνάδες, να λέει το μακρύ του και το κοντό 
του, ενίοτε άδικα.

Όμως το θέμα δεν είμαστε εμείς, αλλά εσύ. Οπότε, εμμονικά επανέρ-
χομαι και ζητάω εξήγηση. Γιατί αλλάζεις στρατόπεδο; Ποια ήταν η ειδο-
ποιός διαφορά; Πείσε με. 

Να σου πω όμως ένα μυστικό; Οι συνδημότες ή οι πολίτες ρίχνουν 
ψήφο μόνον για τον υποψήφιο Δήμαρχο ή Πρωθυπουργό. Εσένα σε 
σταυρώνουν. Και όταν κάποιος σε σταυρώνει παίρνεις τον σταυρό του 
στους ώμους σου και καλείσαι να τον σηκώσεις. Και όσο πιο πολλοί εί-
ναι οι σταυροί, τόσο μεγαλύτερο είναι το βάρος στις πλάτες σου. Δεν 
μπορείς να παραιτηθείς αναιτιολόγητα. Δεν μπορείς να μας προδώσεις. 
Γι’ αυτό οφείλεις να μας εξηγήσεις. Επιθυμώ, άλλωστε, να σε σέβομαι. 
Εσύ;

Η κυρία Πέτρα Αν. Κίτσου είναι δικηγόρος,
LLM Δημοσίου Δικαίου & Πολιτικών Επιστημών

Εκεί που τελειώνει η λογική 
αρχίζει ο Τσίπρας…

Δηλώνω την υποψηφιότητά μου 
και διεκδικώ την ψήφο σου!

Της ΠΕΤΡΑΣ 
ΚΙΤΣΟΥ*

Του ΘΕΟΔΩΡΟΥ 
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ*

Α Ρ Θ Ρ Ο Α Ρ Θ Ρ Ο

Σύμφωνα με το ΤΑΙΠΕΔ έχει γίνει 
πρόοδος σε σειρά εκκρεμοτή-
των μεταξύ των οποίων και τα 

ηλεκτρονικά διόδια, ωστόσο θεωρείται 
απίθανο το ενδεχόμενο μέχρι και τον 
Οκτώβριο του τρέχοντος έτους που θα 
υποβληθούν οι δεσμευτικές προσφορές 
να κατασκευαστούν όλα τα μετωπικά και 
πλευρικά διόδια. 

Ο αναπληρωτής υπουργός Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας, Σωκράτης Φά-
μελλος σε πρόσφατη επίσκεψη του στο 
Ωραιόκαστρο ανέφερε ότι η κυβέρνηση 
έβαλε «πλάτη» στο θέμα των διοδίων, 
παρά την υποχρέωση που υπήρχε από 
τα μνημόνια για την κατασκευή τους.

«Οκτώ μήνες διαβάζω για τα διόδια 
του Ωραιοκάστρου. Από τη Διεθνή Έκ-
θεση είχαν εξαγγείλει ότι θα ανοίξουν 
τα διόδια του Ωραιοκάστρου. Δεν έλεγε 
κανείς ότι η κυβέρνηση έχει βάλει πλάτη 
ακόμη και σ’ αυτό το ζήτημα. Γιατί υπήρχε 
υπουργική απόφαση υπουργού προη-
γούμενων κυβερνήσεων που είχαν απο-
φασίσει να μπουν εκεί τα διόδια και εμείς 
έχουμε βάλει πλάτη για να μην ανοίξουν. 
Άλλο που είμαστε υποχρεωμένοι λόγω 
των μνημονίων να τα κατασκευάσουμε», 
είπε χαρακτηριστικά ο υπουργός. 

Εξάλλου, «μπλόκο» στα διόδια έβαλε 
και η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονί-
ας η οποία κατέθεσε στο Συμβούλιο της 
Επικρατείας ασφαλιστικά μέτρα κατά της 
λειτουργίας τους και αναμένεται η δικαι-
οσύνη να εξετάσει το σχετικό φάκελο.

Είχε προηγηθεί η κατάθεση αίτησης 
ακύρωσης της λειτουργίας όλων των 
σταθμών, μεταξύ αυτών και του σταθμού 
διοδίων Ωραιοκάστρου, με κύριο επιχεί-
ρημα τον διπλασιασμό του κόστους διέ-
λευσης και τη μη πρόβλεψη απαλλαγών 
για τους μόνιμους κατοίκους και επαγ-
γελματίες της περιοχής.

«Ως Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονί-
ας θα κάνουμε ό,τι περνάει από το χέρι 
μας προκειμένου να μην εφαρμοστούν 
αυτά τα αντιαναπτυξιακά αντικοινωνικά 
διόδια που θέλει να βάλει η κυβέρνηση. 
Δεν θεωρούμε ότι χρειάζονται περισσό-
τερα διόδια», τόνισε ο περιφερειάρχης, 
Απόστολος Τζιτζικώστας. 

Σύμφωνα με την Περιφέρεια αλλά και 
τους εμπλεκόμενους φορείς του Ωραι-
οκάστρου η λειτουργία των διοδίων 
πλήττει την ανάπτυξη, τον τουρισμό, τη 
διακίνηση των προϊόντων της περιοχής, 
ενώ έντονες είναι και οι διαμαρτυρίες 
από την πλευρά των κατοίκων που υπο-
στηρίζουν πως δημιουργούνται πολλά 
προβλήματα και κυρίως τους οδηγεί σε 
οικονομική «αφαίμαξη» σε καθημερινή 
βάση.

Σύμφωνα με όσα είχαν ανακοινωθεί 
για το Ωραιόκαστρο, η χρέωση ανά δι-
έλευση που είχε προσδιοριστεί για το 
2018 ήταν 0,40 ευρώ, ενώ στις σκέψεις 
υπήρξε και η αύξηση στα 0,70 ευρώ από 
τις αρχές του 2019, σκέψεις που ωστόσο 
φαίνεται πως εγκαταλείπονται μετά τις τε-
λευταίες εξελίξεις.

  ΕΓΝΑΤΙΑ ΟΔΟΣ

Προς το... 2020 οδεύουν τα διόδια Ωραιοκάστρου
Οι αυτοδιοικητικές εκλογές, οι Ευρωεκλογές αλλά και οι βουλευτικές φαίνεται πως... φρενάρουν τη λειτουργία 
των διοδίων του Ωραιοκάστρου. Η ολοκλήρωση του διαγωνισμού για την παραχώρηση της Εγνατίας Οδού 
μετατίθεται τελικά για το 2020 και οι δεσμευτικές προσφορές αναμένονται τον Οκτώβριο του 2019.



  ΣΤΗΝ ΤΕΛΙΚΗ ΕΥΘΕΙΑ ΠΡΟΣ ΤΗΝ ΚΑΛΠΗ

Το Ωραιόκαστρο 
των 7 υποψηφίων
δημάρχων

Περιφερειακές ΕκλογέςΔημοτικές Εκλογές
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Τ ο σκηνικό έμοιαζε με τελετή απονομής Όσκαρ. 
Όχι εξαιτίας του γκλάμουρ, αλλά γιατί όλα ήταν 
πολύ προσεγμένα. Στη μέση ένας μεγάλος ψηφια-

κός χάρτης με όλη την Κεντρική Μακεδονία, δύο μεγάλες 
βιντεοθόνες με το όνομα του επικεφαλής και το όνομα 
του συνδυασμού: Απόστολος Τζιτζικώστας-Αλληλεγγύη. 
Στη μέση κυριαρχούσαν οι ροτόντες για τους εκπροσώ-
πους των ΜΜΕ, ενώ στα πλάγια ήταν στημένα πάνω από 
100 σκαμπό για τους υποψηφίους του συνδυασμού.

Αυτά ήταν τα χαρακτηριστικά της εκδήλωσης παρου-
σίασης των πρώτων 100 υποψηφίων του συνδυασμού 
του Απόστολου Τζιτζικώστα, που προβάλλει ως το αδι-
αφιλονίκητο φαβορί για την επανεκλογή του στη θέση 
του περιφερειάρχη. Του ανθρώπου που πριν από πέντε 
χρόνια είχε καταφέρει στον δεύτερο γύρο των περιφε-
ρειακών εκλογών να πετύχει το μεγαλύτερο ποσοστό, 
κερδίζοντας ως αντάρτης τον επίσημο υποψήφιο της ΝΔ 
Γιάννη Ιωαννίδη. Με σκορ 71%-29%! 

Ο συνδυασμός είναι εμφανώς ενισχυμένος. Για πολ-
λούς λόγους. 

Ο πρώτος έχει να κάνει με τις επιτυχίες που έχει να 
επιδείξει, όπως ανέφερε στην ομιλία του και ο ίδιος ο κ. 
Τζιτζικώστας. Η περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας πέτυ-
χε για πέντε συνεχή χρόνια σε όλη την Ελλάδα πρωτιά 
στην αξιοποίηση ευρωπαϊκών πόρων και στην υλοποίη-
ση έργων. Επίσης πανελλαδική πρωτιά, για τρίτη συνεχή 
χρονιά στις αφίξεις τουριστών, πρωτιά στη χώρα  σε εξα-
γωγές αγροτικών προϊόντων και τροφίμων και αύξηση 
των εξαγωγών της Κεντρικής Μακεδονίας κατά 50% στα 
χρόνια της κρίσης.

Ο δεύτερος λόγος έχει να κάνει με τη μεγάλη δυναμι-
κή που εμφάνισε από νωρίς ο περιφερειάρχης Κεντρικής 
Μακεδονίας ο οποίος για μεγάλο χρονικό διάστημα δεν 
είχε αντιπάλους. Ο μεν Χρήστος Παπαστεργίου του ΚΙΝΑΛ 
ανακοινώθηκε τον Οκτώβριο, ενώ ο Χρήστος Γιαννούλης 

χρειάστηκε να φτάσουμε τον Νοέμβριο για να πάρει το 
επίσημο χρίσμα από τον ίδιο τον πρωθυπουργό Αλέξη 
Τσίπρα. Και ενώ είχαν προηγηθεί ουκ ολίγες αρνήσεις 
από διάφορους βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ.

Ο τρίτος λόγος έχει να κάνει με την πολυδιάσπαση 
που υπάρχει στον χώρο των υποψηφίων της ΝΔ οι οποίοι 
διεκδικούν την εκλογή τους στον κεντρικό δήμο. Έξι υπο-
ψήφιοι μόνο από τον χώρο της ΝΔ! Αυτό σημαίνει πο-
λυδιάσπαση αλλά και αποδυνάμωση των συνδυασμών. 
Αυτό έχει επίπτωση και στους υποψηφίους συμβούλους, 
πολλοί από τους οποίους προτίμησαν το σίγουρο καρά-
βι της Αλληλεγγύης. «Έπαιρνα τηλέφωνο σε φίλους και 
γνωστούς που μόλις άκουγαν ότι σκέφτομαι να κατέβω 
υποψήφιος με κάποιον συνδυασμό δυσφορούσαν. Για-
τί καταλάβαινα ότι στον δήμο κανένας δεν έχει μεγάλη 
δυναμική. Έτσι επέλεξα τη σιγουριά τουλάχιστον σε ότι 
αφορά την νίκη του συνδυασμού. Γιατί το αν θα εκλεγεί 
κανείς σύμβουλος είναι μια άλλη υπόθεση», έλεγε σχολι-
άζοντας την κατάσταση υποψήφιος ο οποίος τελικά δεν 
επέλεξε τη μάχη του δήμου και κατεβαίνει με τον συνδυ-
ασμό του κ. Τζιτζικώστα.

Χαρακτηριστική περίπτωση ο πρόεδρος του ΤΕΕ - 
τμήμα κεντρικής Μακεδονίας, Πάρις Μπίλιας ο οποίος 
για ένα διάστημα είχε ακουστεί ως υποψήφιος δήμαρ-
χος Θεσσαλονίκης. Τελικά κατεβαίνει με τον Απόστολο 
Τζιτζικώστα και όχι με τον Νίκο Ταχιάο. Η Μελίνα Δερμε-
ντζοπούλου αμφιταλαντεύθηκε επίσης για το τι θα κάνει, 
αλλά τελικά επέλεξε την περιφέρεια από τον δήμο.

Ανανέωση και μεταγραφές
Μεγάλη είναι η ανανέωση που ξεπέρασε το 60%, ενώ 

υπάρχουν και πολιτικές μεταγραφές. Τόσο από άλλες πα-
ρατάξεις αλλά και από άλλους πολιτικούς χώρους. Στη 
δεύτερη περίπτωση ανήκει η δημοσιογράφος Μάρνη 
Χατζηεμμανουήλ η οποία κατεβαίνει για πρώτη φορά 

στην περιφερειακή αυτοδιοίκηση και στην πρώτη η Να-
τάσσα Σωτηριάδου η οποία το 2014 ήταν υποψήφια με 
τον συνδυασμό του Γιάννη Ιωαννίδη ως υποψήφια περι-
φερειακή σύμβουλος στο Κιλκίς.

Βαριά ονόματα είναι όλοι οι αντιπεριφερειάρχες που 
κατεβαίνουν ξανά υποψήφιοι, όπως η Βούλα Πατουλί-
δου, ο Κώστας Γιουτίκας, η Γερακίνα Μπισμπινά, ο Αλέ-
ξανδρος Θάνος, η Αθηνά Αηδονά και ο Κώστας Πάλλας. 
Βαριά ονόματα βέβαια είναι και η αρχαιολόγος Κατερίνα 
Περιστέρη, αλλά και οι νέες μεταγραφές από τον χώρο 
του αθλητισμού, όπως ο πρωταθλητής του 2004 Άγγελος 
Χαριστέας και ο παλιός διεθνής μπασκετμπολίστας του 
ΠΑΟΚ, Νίκος Σταυρόπουλος. Πολλές και οι εντυπωσια-
κές παρουσίες από το χώρο του ωραίου φύλου, όπως 
η ψυχοθεραπεύτρια Σάντυ Κουτσοσταμάτη, η δημοτική 
σύμβουλος Παύλου Μελά, Ελένη Χαριζάνη και η παρου-
σιάστρια Σοφία Τουντούρη.

Οι εκπρόσωποι του Ωραιοκάστρου
Όσο για την ευρύτερη περιοχή του Ωραιοκάστρου 

αυτή έχει διπλή εκπροσώπηση. Ο λόγος για τον περιφε-
ρειακό σύμβουλο Σωτήρη Μπάτο, ένα ιδιαίτερα αγαπητό 
και πολύ δραστήριο στέλεχος της ΠΚΜ το οποίο έχει ήδη 
τέσσερα χρόνια πολύτιμα «ένσημα» στην περιφερειακή 
αυτοδιοίκηση, αλλά και τον στρατηγό εα της ΕΛΑΣ Αντώ-
νη Μπάμιατζη, ο οποίος ήταν και αυτός το τελευταίο διά-
στημα περιφερειακός σύμβουλος. 

Αντίθετα εκτός συνδυασμού έμεινε ο πρώην δήμαρχος 
Ωραιοκάστρου Δημήτρης Σαραμάντος ο οποίος έσπευσε 
να παραιτηθεί από τη θέση του δημοτικού συμβούλου 
Ωραιοκάστρου, αλλά και να ανακοινώσει την υποψηφιό-
τητά του με το ψηφοδέλτιο του κ. Τζιτζικώστα. Μία υποψη-
φιότητα που τελικά έμεινε μόνο σε επίπεδο fb… 

Παύλος Μελάς

Ο αριθμός 7 θεωρείται ιερός και συμβολικός. Τόσοι είναι και οι υποψήφιοι δήμαρχοι οι οποίοι διεκδικούν στις επερ-
χόμενες αυτοδιοικητικές εκλογές τον δήμο Ωραιοκάστρου. Πρόκειται για τον νυν δήμαρχο Αστέριο Γαβότση, τον 
επικεφαλής της ελάσσονος αντιπολίτευσης, Γιώργο Παπακωνσταντίνου, τον Γρηγόρη Εδιρνέλη, τον Άγγελο Θεμελή, 
τον Ανέστη Πολυχρονίδη και τους Παντελή Τσακίρη και Παντελή Σκαρλάτο.

Αστέριος Γαβότσης
  Πολιτεία με Όραμα

Ο Αστέριος Γαβότσης διαθέτει μεγά-
λη εμπειρία στα αυτοδιοικητικά δρώμενα, 
καθώς μετράει 17 χρόνια παρουσίας στα 
κοινά και 13 χρόνια διοίκησης. Στα συν του 
δημάρχου είναι πως επιθυμεί σε αυτή τη 
νέα θητεία και τελευταία -όπως έχει ο ίδιος 
δηλώσει- να ολοκληρώσει έργα τα οποία 

θεωρεί πως είναι αναγκαία για τον τόπο αλλά και για την υστε-
ροφημία του. 

Στα πλην προσμετρώνται η μεγάλη φθορά την οποία έχει 
υποστεί η διοίκησή του, καθώς, κατά τη διάρκεια της αυτοδι-
οικητικής διαδρομής του, συνεργάτες του είτε ανεξαρτητο-
ποιήθηκαν, είτε αποχώρησαν από τη δημοτική του παράταξη 
«Πολιτεία Με Όραμα».  Επίσης, του καταλογίζονται από ανθυ-
ποψηφίους του λανθασμένες επιλογές σε πολύ κρίσιμα ζητή-
ματα για τον τόπο, οι οποίες όμως «χρεώνονται» σε στενούς 
του συνεργάτες, καθώς τον οδήγησαν σε επικοινωνιακές παγί-
δες  και κάκιστες επικοινωνιακές τακτικές.

Γιώργος Παπακωνσταντίνου
  Δύναμη Δημιουργίας

Μεγάλο ατού του υποψηφίου δη-
μάρχου, επικεφαλής της παράταξης 
«Δύναμη Δημιουργίας», Γιώργου Πα-
πακωνσταντίνου είναι η γνώση και 
οι εμπεριστατωμένες απόψεις για τα 
προβλήματα της καθημερινότητας 

των δημοτών, καθώς και οι ιδέες τις οποίες έχει προς 
υλοποίηση για την ανάπτυξη του δήμου Ωραιοκά-
στρου. 

Στα θετικά πρέπει οπωσδήποτε να υπολογιστεί η 
συνεχής και αδιάλειπτη παρουσία του στις συνεδριά-
σεις του δημοτικού συμβουλίου όλα τα προηγούμενα 
χρόνια, η έντονη κριτική που άσκησε αρκετές φορές 
ως αντιπολίτευση στη διοίκηση και το γεγονός ότι κα-
τεβάζει ένα ανεξάρτητο ψηφοδέλτιο. 

Παντελής Τσακίρης
  Πρωταγωνιστές Ξανά

Ο Παντελής Τσακίρης, νέος με 
φρέσκες ιδέες, εξελέγη για πρώτη 
φορά δημοτικός σύμβουλος Ωραιο-
κάστρου το 2007 σε ηλικία 24 ετών. 
Ακολούθησε και δεύτερη προσπά-
θεια για εκλογή, καθώς το 2012 απο-

δέχτηκε πρόταση της ΝΔ και συμπεριλήφθηκε στα 
ψηφοδέλτια του κόμματος στη Β’ Θεσσαλονίκης. 

Αποφάσισε να επιστρέψει στην αυτοδιοίκηση κα-
τεβαίνοντας υποψήφιος δήμαρχος στις επερχόμενες 
εκλογές ως επικεφαλής του συνδυασμού «Πρωταγω-
νιστές Ξανά».

Ανέστης Πολυχρονίδης
  Συνεργασία Τώρα

Ο Ανέστης Πολυχρονίδης γνωρί-
ζει καλά ένα κομμάτι λειτουργίας του 
δήμου, καθώς έχει διατελέσει στο 
παρελθόν αντιδήμαρχος Τεχνικών 
Έργων και αναπληρωτής δημάρχου. 
Από τη διοίκηση του Δημήτρη Σαρα-

μάντου, με τον οποίο κατέβηκε στις εκλογές του 2010 
και υπήρξε εκ των στενών συνεργατών του, βρέθηκε 
να διεκδικεί τον δημαρχιακό θώκο με τη νέα παρά-
ταξη «Συνεργασία Τώρα». Γεγονός που για πολλούς 
τον έβαλε «απέναντι» από τον κ. Σαραμάντο, ο οποίος 
φέρεται να παρέδωσε το… δαχτυλίδι της παράταξης 
«Ωραιόκαστρο Τώρα» στον έτερο υποψήφιο δήμαρχο 
Παντελή Σκαρλάτο. 

Παντελής Σκαρλάτος
  αν.α.σ.α

Ο Παντελής Σκαρλάτος κατεβαίνει 
ως υποψήφιος δήμαρχος με την πα-
ράταξη «αν.α.σ.α» στην οποία συμ-
μετέχουν αρκετά στελέχη από την 
παράταξη της σημερινής μείζονος 
αντιπολίτευσης του Δημήτρη Σαρα-

μάντου. Δραστήριος επιχειρηματίας με αρκετές περ-
γαμηνές στον χώρο του επιχειρείν. Στις προηγούμενες 
δύο εκλογικές αναμετρήσεις είχε κατέβει ως υποψήφι-
ος δημοτικός σύμβουλος, πρώτα με τον Νίκο Μπάτο 
και στη συνέχεια (2014) με τον Γιώργο Παπακωνστα-
ντίνου. 

Γρηγόρης Εδιρνέλης
  Αλληλεγγύη- Ανατροπή

Ο Γρηγόρης Εδιρνέλης, επικεφα-
λής της παράταξης «Αλληλεγγύη 
-Ανατροπή» που στηρίζεται από 
τον ΣΥΡΙΖΑ «ποντάρει» πολλά στην 
εμπειρία που διαθέτει στα ζητήματα 
της αυτοδιοίκησης. 

Η παρουσία του στα δημοτικά συμβούλια είναι συ-
νεχής, ενώ κατάφερε να ηγηθεί και πάλι της δημοτικής 
παράταξης, καθώς δεν υπήρξε άλλη υποψηφιότητα. 

Άγγελος Θεμελής
  Λαϊκή Συσπείρωση

Σταθερός στις απόψεις του καθ’ 
όλη τη διάρκεια της τρέχουσας θητεί-
ας για τα θέματα της αυτοδιοίκησης 
ήταν ο Άγγελος Θεμελής ο οποίος 
κατεβαίνει εκ νέου υποψήφιος ως επι-
κεφαλής της «Λαϊκής Συσπείρωσης» 

που πρόσκειται στο ΚΚΕ. 
Θεωρείται ότι είναι από τους δοκιμασμένους αγω-

νιστές του εργατικού και λαϊκού κινήματος.

  Η ΙΣΧΥΡΗ ΟΜΑΔΑ ΤΗΣ ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ

Η ανανέωση, τα νέα ονόματα, οι παλιές 
καραβάνες και η μάχη του Ωραιοκάστρου
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Νικόλαος Λοκοβίτης
  Υποψήφιος δημοτικός σύμβουλος δήμου Ωραιοκάστρου - «Πολιτεία με Όραμα»

Γεννήθηκα στη Θεσσαλονίκη το 1983 και μεγάλωσα στο Ωραιόκαστρο Θεσσαλονίκης. 

Είμαι δικηγόρος, απόφοιτος της Νομικής Σχολής ΑΠΘ (Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης).

Γνωρίζω αγγλικά και ισπανικά.

Το 2014 εκλέγομαι για πρώτη φορά δημοτικός σύμβουλος του Δήμου Ωραιοκάστρου. 

Διετέλεσα μέλος του νομικού προσώπου του Δήμου Ωραιοκάστρου, ΔΟΠΠΑΩ (Δημοτικός Οργα-

νισμός Πολιτισμού Πρόνοιας και Αλληλεγγύης Ωραιοκάστρου). 

Το 2017 ορίζομαι:

-Εντεταλμένος σύμβουλος σε θέματα Αθλητισμού και Νέας Γενιάς του Δήμου Ωραιοκάστρου.

-Πρόεδρος της Επιτροπής Συμβιβαστικής Επίλυσης Φορολογικών 

  Διαφορών και Αμφισβητήσεων,

-Αντιπρόεδρος της Δημοτικής Κοινωφελούς Επιχείρησης Ωραιοκάστρου (ΔΗΚΕΩ),

-Μέλος της Οικονομικής Επιτροπής και

-Μέλος της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής του Δήμου Ωραιοκάστρου.

Σ το «τιμόνι» του Συνδέσμου Ελλήνων Μεταποιητών Αλου-
μινίου και Σιδήρου (ΣΕΜΑΣ), επανεξελέγη ο κ. Ιωάννης 
(Στάθης) Φωτιάδης μετά τις εκλογές που διεξήχθησαν 

στις αρχές Απριλίου. Το διοικητικό συμβούλιο συγκροτήθηκε σε 
σώμα και ο κ. Φωτιάδης θα είναι πρόεδρός του για τέταρτη τριε-
τία, καθώς εκλέγεται σε αυτή τη θέση αδιαλείπτως από το 2010. 

Οι φετινές εκλογές –όπως σημειώνει ο κ. Φωτιάδης- πραγμα-
τοποιήθηκαν σε μια περίοδο ιδιαίτερα δύσκολη για τις εγχώριες 
επιχειρήσεις του κλάδου αλουμινίου και σιδήρου. Ο πρόεδρος 

του ΣΕΜΑΣ φαίνεται να κρατά 
«μικρό καλάθι» για τον αντίκτυπο 
που θα έχουν στην αγορά τόσο 
το νέο πρόγραμμα «Εξοικονομώ 
Κατ’ Οίκον» όσο και η νέα πολυδι-
αφημιζόμενη από την κυβέρνηση 
ρύθμιση των 120 δόσεων για εξό-
φληση οφειλών προς την εφορία 
και τα ασφαλιστικά ταμεία. 

Όσον αφορά στο πρώτο, ο κ. Φωτιάδης είναι κατηγορηματι-
κός: «Η υλοποίηση του προγράμματος καθυστέρησε σημαντικά, 
ενώ εξακολουθεί να προβληματίζει η μεγάλη καθυστέρηση στην 
αποπληρωμή των εργασιών. Αυτό έχει ως αποτέλεσμα οι μικρές 
επιχειρήσεις του κλάδου να χρηματοδοτούν ουσιαστικά τις ερ-
γασίες και στη συνέχεια περιμένουν για μήνες προκειμένου να 
πληρωθούν από τις τράπεζες για τις εργασίες τις οποίες έχουν 
κάνει και για τα υλικά που έχουν προμηθευτεί. Πρέπει επιτέλους 
να υπάρξει χρονική δέσμευση στην αποπληρωμή από τις τρά-

πεζες, ώστε αυτή να γίνεται τουλάχιστον μέσα σε 45 μέρες μετά 
την ολοκλήρωση του έργου και την έκδοση του τιμολογίου, για 
το οποίο ο κατασκευαστής οφείλει να καταβάλει τον ΦΠΑ και τις 
λοιπές υποχρεώσεις που απορρέουν από τη συγκεκριμένη ερ-
γασία», σημειώνει ο κ. Φωτιάδης μιλώντας στην εφημερίδα «ΠΟ-
ΛΙΤΗΣ news». Επίσης υπογραμμίζει πως δεν βλέπει… φως ούτε 
στο «μέτωπο» των ληξιπρόθεσμων οφειλών προς το Δημόσιο 
παραπέμποντας στα πενιχρά αποτελέσματα που έφεραν οι προ-
ηγούμενες ρυθμίσεις.

Τοξικό… μίγμα 
Σύμφωνα με τον κ. Φωτιάδη το μίγμα της πολιτικής που εφαρ-

μόζεται για επιχειρήσεις και φυσικά πρόσωπα είναι… τοξικό για 
το σύνολο της ελληνικής οικονομίας η οποία δεν μπορεί να ανα-
σάνει. «Οι μικρομεσαίοι στενάζουν υπό το βάρος των φόρων», 
υπογραμμίζει και επαναλαμβάνει πως «οι επιδοματικές πολιτικές 
απλώς συντηρούν τη φτώχεια και δεν τροφοδοτούν την ανάπτυ-
ξη». 

«Η ‘’ατμομηχανή’’ της οικονομίας μπορεί να επανεκκινήσει 
μόνο με νέες επενδύσεις και γενναία μείωση φόρων και ασφαλι-
στικών εισφορών. Αυτό απαιτεί αλλαγή πολιτικής από την κυβέρ-
νηση, ενώ σημαντική ανάσα στις τοπικές αγορές και στις επιχει-
ρήσεις που λειτουργούν στα βιοτεχνικά πάρκα μπορεί δώσει και 
η Τοπική Αυτοδιοίκηση», υπογραμμίζει ο πρόεδρος του ΣΕΜΑΣ, 
Ιωάννης (Στάθης) Φωτιάδης ο οποίος θα είναι υποψήφιος δημο-
τικός σύμβουλος Ωραιοκάστρου με την «αν.α.σ.α», στις επικείμε-
νες δημοτικές εκλογές.

  ΙΩΑΝΝΗΣ (ΣΤΑΘΗΣ) ΦΩΤΙΑΔΗΣ

Στο «τιμόνι» του ΣΕΜΑΣ 
για τέταρτη τριετία!

Ο κ. Ιωάννης (Στάθης) 
Φωτιάδης θα είναι 

πρόεδρος του ΣΕΜΑΣ 
για τέταρτη τριετία, 

καθώς εκλέγεται σε 
αυτή τη θέση αδιαλεί-

πτως από το 2010

Ασημίνα (Μίνα) Μέρμηγκα
  Υποψήφια δημοτική σύμβουλος δήμου Ωραιοκάστρου- «αν.α.σ.α»

Γεννήθηκα τον Οκτώβριο του 1972, είμαι από-
φοιτη του τμήματος Αισθητικής – Κοσμετολογίας 
του ΤΕΙ ΘΕΣΣΑΛΟΝΊΚΗΣ και είμαι παντρεμένη και 
μητέρα τριών παιδιών. Από το 2003 είμαι κάτοικος 
Νεοχωρούδας όπου είναι και η επαγγελματική 
μου έδρα. Διατηρώ εργαστήριο αργυροχρυσοχο-
ΐας. Έχω διατελέσει πρόεδρος του συλλόγου γονέ-
ων του Γυμνασίου Καλλιθέας (2007-2009), ταμίας 
Ένωσης Γονέων Δήμου Καλλιθέας (2007-2009), 
πρόεδρος στον σύλλογο γονέων του Λυκείου Καλ-
λιθέας (2010-2013), μέλος του ΔΣ της Ένωσης Γο-
νέων Ωραιοκάστρου (2015-2017) και πρόεδρος της 
Ένωσης Γονέων Ωραιοκάστρου (2017-Φεβρουαριο 
2019). Είμαι ενεργό μέλος στον πολιτιστικό σύλλο-
γο Νεοχωρούδας «Ο Μέγας Αλέξανδρος» από το 
2006 και από το 2013 έως σήμερα είμαι στο ΔΣ του 
συλλόγου. Σήμερα κατέχω τη θέση της αντιπροέ-
δρου.

Εν έτει 2019 δεν πρέπει να ζητάμε τα αυτονόητα. 
Δεν μπορεί η καθημερινότητα να είναι πρόβλημα. 
Χρειάζονται άνθρωποι με φρέσκιες και καινοτό-
μες ιδέες που να μπορούν να κάνουν προτάσεις 
άμεσα υλοποιήσιμες, να δώσουν λύσεις σε χρόνια 
προβλήματα, προτάσεις και λύσεις που θα έχουν 
όφελος μακροχρόνιο. Χρειάζεται μια δημοτική 
αρχή που να εμπνέει ασφάλεια. Έχουμε τις προτά-
σεις, έχουμε και τις λύσεις.

Η πολυετής μου ενασχόληση με τους συλλογι-

κούς φορείς στην παιδεία και τον πολιτισμό, μου 
δίδαξε πως χωρίς μια δυνατή δημοτική αρχή που 
να είναι έτοιμη να στηρίξει την προσπάθεια των 
συλλόγων, αυτή η προσπάθεια μένει μισή, πολ-
λές φορές έρχεται και η απογοήτευση γιατί προ-
σπαθώντας να προσφέρεις βρίσκεις αδιαφορία. 
Πρέπει να αλλάξει η νοοτροπία, πρέπει να γίνουμε 
όλοι εθελοντές και πρέπει στην προσπάθειά μας 
να έχουμε αρωγό τη δημοτική αρχή.

Σε αυτές τις δημοτικές εκλογές πρέπει να ψηφί-
σουμε όλοι με γνώμονα την ανάπτυξη του τόπου 
μας και αυτό μπορεί να γίνει στηρίζοντας ανθρώ-
πους που έχουν εμπειρία, που έχουν προσφέρει 
και που συνεχίζουν να προσφέρουν.

Μπορούμε να αλλάξουμε τον Δήμο, έχουμε 
τις προτάσεις, έχουμε και τις λύσεις για να δώ-
σουμε αν.α.σα, για να αποκτήσουμε έναν σύγ-
χρονο Δήμο όπως αρμόζει στον 21ο αιώνα.



Δημοτικές ΕκλογέςΚοινωνία
Α Π Ρ Ι Λ Ι Ο Σ  2 0 1 9

16
Α Π Ρ Ι Λ Ι Ο Σ  2 0 1 9

17

Σ τον «στίβο» της τοπικής αυτοδιοίκησης αποφάσισε να «τρέ-
ξει» μια μαθήτρια του Λυκείου, η Δήμητρα Ματθαιοπούλου, η 
οποία μόλις πρόσφατα απέκτησε το δικαίωμα του εκλέγεσθαι, 

συμπληρώνοντας το 18ο έτος της ηλικίας της. 
Ευγενική αλλά και μαχητική, με όραμα για τον τόπο στον οποίο με-

γάλωσε, η κόρη του πατέρα Γεώργιου, του εφημέριου του Ιερού Ναού 
Κοιμήσεως της Θεοτόκου Ωραιοκάστρου, ετοιμάζεται να θέσει υποψη-
φιότητα για τη θέση της δημοτικής συμβούλου στη δημοτική ενότητα 
Ωραιοκάστρου, επιβεβαιώνοντας τις σχετικές πληροφορίες της  εφημε-
ρίδας «ΠΟΛΙΤΗΣ news». Παραδέχεται πως ο «δρόμος» θα είναι δύσκο-
λος, καθώς παράλληλα θα συνεχίζει τις σπουδές της, αλλά όπως λέει η 
ίδια «με προσπάθεια και μεράκι όλα γίνονται».

Η Δήμητρα δεν ανοίγει ακόμη τα «χαρτιά» της δημοσίως όσον 
αφορά στη δημοτική παράταξη με την οποία θα δώσει τη «μάχη του 
σταυρού», τονίζοντας πως η σχετική ανακοίνωση θα γίνει από τον επι-
κεφαλής του συνδυασμού ο οποίος είναι και ένας από τους επτά υπο-
ψηφίους δημάρχους του Ωραιοκάστρου.

Ωστόσο, σβήνοντας τα 18 κεράκια της ενηλικίωσης που της ανοί-
γουν τον δρόμο της υποψηφιότητας, μιλά για τους λόγους που την 
οδήγησαν σε αυτή την απόφαση. «Πιστεύω πως οι νέοι πρέπει να 

συμμετέχουν στα κοινά, 
να ενδιαφέρονται για όσα 
θέματα απασχολούν την 
κοινωνία μας και να αγωνί-
ζονται για την επίλυση των 
προβλημάτων που επηρε-
άζουν την καθημερινότητά 
μας», είπε στον «ΠΟΛΙΤΗΣ 
news» η νεαρή μαθήτρια 
η οποία συμφωνεί πως οι 
νέοι έχουν γυρίσει τα τε-
λευταία χρόνια την πλάτη 
στην πολιτική και στους 
πολιτικούς, ενώ διστάζουν 
να εμπλακούν και με την 
τοπική αυτοδιοίκηση, διότι 
υπάρχει έλλειμμα εμπιστο-
σύνης. «Δεν εμπιστεύονται 
πλέον τους πολιτικούς, 
αλλά και τον οποιονδήποτε 
δήμαρχο. Ωστόσο πιστεύω 
πως αυτή η στάση που 
έχουν οι συνομήλικοί μου 
πρέπει και μπορεί να αλ-
λάξει. Και αυτός είναι ένας 
από τους στόχους μου: Να 

ενεργοποιήσω περισσότερους νέους στην προσπάθειά μας να κά-
νουμε το Ωραιόκαστρο έναν τόπο ωραίο, φιλικό, ασφαλή, καθαρό και 
προσβάσιμο σε όλους τους δημότες, με υψηλού επιπέδου δομές στην 
εκπαίδευση, στην υγεία, στον πολιτισμό και στον αθλητισμό. Πρέπει 
όλοι να βοηθήσουμε αν θέλουμε ένα καλύτερο μέλλον για όλους μας, 
στον τόπο μας», σημειώνει η Δήμητρα η οποία πιστεύει πως οι νέοι 
έχουν και καλές ιδέες και σύγχρονες προτάσεις. Πάντως, για την ίδια, 
πρώτη προτεραιότητα είναι να συμβάλλει στην επίλυση των προβλη-
μάτων της σχολικής στέγης με βελτίωση των εγκαταστάσεων και τη δη-
μιουργία γηπέδων, εργαστηρίων και χώρων πρασίνου. 

  ΩΡΑΙΟΚΑΣΤΡΟ

Μια μαθήτρια Λυκείου 
βάζει «πλώρη» για τα έδρανα
του δημοτικού συμβουλίου 

Η Δήμητρα 
Ματθαιοπού-
λου είναι κόρη 
του πατέρα 
Γεώργιου, 
του εφημέριου 
του Ιερού Ναού 
Κοιμήσεως 
της Θεοτόκου 
Ωραιοκάστρου

Στέλλα Γεωργιάδου
  Υποψήφια δημοτική σύμβουλος δήμου Ωραιοκάστρου, 

εκλογικής περιφέρειας Ωραιοκάστρου- «Δύναμη Δημιουργίας» 

Είμαι αρχιτέκτων μηχα-
νικός του Αριστοτελείου 
Πανεπιστημίου Θεσσαλο-
νίκης. Κάτοικος Γαλήνης. 
Εργάζομαι ως αρχιτέκτων 
μηχανικός από το 2004 σε 
διάφορα τεχνικά γραφεία 
με ειδίκευση στον αστικό 
και πολεοδομικό σχεδιασμό. 
Είμαι ταμίας της Ένωσης 
Ποντίων Ωραιοκάστρου 
& Φίλων και μέλος ΔΣ της 
Παμποντιακής Ομοσπονδίας 
Ελλάδος. Διετέλεσα πρόεδρος 
του Συλλόγου Γονέων και Κηδε-
μόνων του 2ου Νηπιαγωγεί-
ου Γαλήνης και μέλος ΔΣ 
του Συλλόγου Γονέων 
& Κηδεμόνων του 
2ου Δημοτικού 
Σχολείου 
Γαλήνης.

Αγαπητές φίλες, αγαπητοί φίλοι, συνδημότες και συνδημότισσες,

ο δήμος μας όχι απλά δεν πάει μπροστά, αλλά οπισθοδρομεί. Τα τελευταία χρόνια δεν 
υπήρξε καμία αλλαγή, καμία πρόοδος στη ζωή των πολιτών. Εμείς θέλουμε να υλοποιήσου-
με τα όνειρά μας και να δούμε τον τόπο μας να προχωράει.

Αυτές οι εκλογές θα είναι εκλογές ωριμότητας. Δεν θα υπάρχει καμία δικαιολογία για 
όλους μας. Δεν θα μπορούμε να πούμε ότι δεν καταλάβαμε, ότι κάτι κάναμε λάθος.

Είμαστε οι μόνοι που έχουμε καταρτίσει πλήρες πρόγραμμα, το οποίο απορρέει από τη 
γνώση των προβλημάτων που ζούμε και καταγράφουμε εδώ και χρόνια.

Δώσαμε βροντερό «παρών» την τελευταία πενταετία τραβώντας έναν μοναχικό και 
δύσκολο δρόμο μαζί με τους συμπολίτες μας, αντιπολιτευόμενοι μια διοίκηση αδιάλλακτη 
και αλαζονική.

ΣΤΗΡΙΖΩ την παράταξη «ΔΥΝΑΜΗ ΔΗΜΙΟΥΡΓΙΑΣ» με επικεφαλής τον Γιώργο Παπα-
κωνσταντίνου γιατί επιθυμώ μια Διοίκηση ΣΥΓΧΡΟΝΗ, ΔΥΝΑΜΙΚΗ, ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚΗ και 
ΑΚΟΜΜΑΤΙΣΤΗ.

Μια διοίκηση που δεν «τρέχει» πίσω από τα προβλήματα αλλά τα προλαμβάνει.
Που δεν αρκείται στην επίλυση των «καθημερινών», πανηγυρίζοντας για τα ΑΥΤΟΝΟΗΤΑ 

αλλά θέτει συνεχώς ψηλότερα τον πήχη των προσδοκιών της.
Τον Μάιο του 2019 επιλέγω την εμπειρία, την γνώση και το αποδεδειγμένα πραγματικό 

ενδιαφέρον για τον τόπο.

Ψηφίζω με ωριμότητα, αναλαμβάνω την ευθύνη μου.

Τ: 6948 426 388 / Ε: st_georgiadou@yahoo.gr / FB: Stella Georgiadou
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«Στα πλαίσια της πανηγύρεως της Εφεστίου 
Εικόνος της Παναγίας Πορταϊτίσσης των 
Ιβήρων, η οποία φέτος θα διεξαχθεί στις 

18 και 19 Μαΐου, θα έχουμε την τιμή και την μεγάλη 
ευλογία να υποδεχθούμε στην Ενορία Κοιμήσεως Θε-
οτόκου Ωραιοκάστρου την τίμια κάρα του Αγίου Παρ-
θενίου Επισκόπου Λαμψάκου του θαυματουργού, ο 
οποίος είναι ο προστάτης των καρκινοπαθών», αναφέ-
ρεται στη σχετική ανακοίνωση του Ι.Ν. Κοιμήσεως της 
Θεοτόκου Ωραιοκάστρου.

  Ι.Ν. ΚΟΙΜΗΣΕΩΣ ΘΕΟΤΟΚΟΥ

Η τίμια κάρα 
του Αγίου Παρθενίου, 
προστάτη των
καρκινοπαθών, 
στο Ωραιόκαστρο
Τη δυνατότητα να προσκυνήσουν 
την τίμια κάρα του Αγίου Παρθενίου, 
του προστάτη των καρκινοπαθών,
θα έχουν οι κάτοικοι του Ωραιοκάστρου
και όχι μόνο. 

Στο πλαίσιο της υποδοχής της τίμιας κάρας 
και παραμονής της στον ναό οι ιερές ακολουθίες 
θα διεξαχθούν κατά το ακόλουθο πρόγραμμα:

• Σάββατο 18 Μαΐου, 7μ.μ. Υποδοχή της 
τίμιας κάρας του Αγίου Παρθενίου, επισκόπου 
Λαμψάκου από την Ι. Μονή Παναγίας Μακρυ-
μάλλη Ευβοίας, στο προαύλιο του Ι. Ναού. Θα 
ακολουθήσει μέγας αρχιερατικός εσπερινός, χο-
ροστατούντος του Σεβασμιοτάτου Μητροπολί-
του Νεαπόλεως και Σταυρουπόλεως, Βαρνάβα.

• Κυριακή 19 Μαΐου, 7π.μ. Όρθρος και 
αρχιερατική θεία λειτουργία.

 Την ίδια μέρα, στις 7μ.μ. Εσπερινός και ιερό 
ευχέλαιο για τους καρκινοπαθείς.

• Δευτέρα 20 Μαΐου, 7:30π.μ. Όρθρος, 
θεία λειτουργία και παράκληση στον Άγιο Παρ-
θένιο. Στις 12 το μεσημέρι δέηση και αναχώρη-
ση του ιερού λειψάνου.

Να σημειωθεί πως ο ναός θα παραμείνει 
ανοικτός το Σάββατο 18/5 έως τις 12 το βράδυ, 
την Κυριακή 19/5 από τις 7 το πρωί έως τις 12 το 
βράδυ και τη Δευτέρα 20/5 από τις 7:30 το πρωί 
μέχρι την αναχώρηση του ιερού λειψάνου.

Τέλος, στο πλαίσιο της πανήγυρης, στις 18 
και 19/5 θα λειτουργήσει στην αυλή του ναού 
Ανθοέκθεση, ενώ στις 19/5 το πρωί, μετά τη 
Θεία Λειτουργία, θα λειτουργήσει, επίσης στην 
αυλή του ναού, «ενοριακό ζαχαροπλαστείο» με 
πλούσια αλμυρά και γλυκά εδέσματα. 

Γεωργία Πετρίδου
  Υποψήφια δημοτική σύμβουλος δήμου Ωραιοκάστρου- «Συνεργασία Τώρα»

Γεννήθηκα στη Θεσσαλονίκη και κατοικώ στο Ωραιόκαστρο τα τελευταία 13 χρόνια.
Είμαι μητέρα μιας κόρης 27 ετών η οποία έχει ολοκληρώσει τις μεταπτυχιακές της σπουδές (MBA) και εργάζεται.
Διατηρώ οργανωμένο λογιστικό γραφείο από το 1992 έως και σήμερα.
Είμαι μέλος στην Ένωση Φοροτεχνικών Ελευθέρων Επαγγελματιών Θεσσαλονίκης (ΕΦΕΕΘ) από το 1999 
και μέλος ΔΣ και υπεύθυνη δημοσίων σχέσεων του συλλόγου από το 2018.
Επίσης είμαι:

-Αντιπρόσωπος στη Πανελλήνια Ομοσπονδία Φοροτεχνικών Ελευθέρων.
Επαγγελματιών (ΠΟΦΕΕ) από το 2018.
-Μέλος του Επαγγελματικού Επιμελητηρίου από το 1995.
-Μέλος του Οικονομικού Επιμελητηρίου από το 2001.
-Πρώην μέλος Δ.Σ. και υπεύθυνη δημοσίων σχέσεων του Μορφωτικού και Πολιτιστικού Συλλόγου 
Κατοίκων Ηλιούπολης από το 2009 έως το 2013.
-Μέλος του ΔΣ επί επτά συνεχόμενα έτη στην Ένωση Ποντιων Ωραιοκαστρου και Φίλων όπου είμαι 
υπεύθυνη θεατρικού τμήματος, του τμήματος αιμοδοσίας και λέσχης ανάγνωσης, ενώ έχω διατελέσει 
γενική γραμματέας του συλλόγου τη διετία 2014-2016.

Ζητώ την ψήφο σας για ΝΑ ΕΧΩ ΤΗ ΔΥΝΑΜΗ να βοηθήσω τον τόπο που κατοικώ
-Για να έχουν οι νέοι δημότες, οι οποίοι επέλεξαν να κατοικούν στον δήμο μας, 
την ποιότητα ζωής που ονειρεύτηκαν γι’ αυτούς και τα παιδιά τους. 
-Για να διαμορφώσουμε συνθήκες με στόχο την ανάπτυξη της τοπικής οικονομίας 
και την ενίσχυση της επιχειρηματικότητας στον δήμο μας. 

Ανέστης Πολυχρονίδης για Δήμαρχος!

Στοιχεία Επικοινωνίας:
Λογιστικό Γραφείο, Πετρίδου Αχιλ. Γεωργία, Δωδεκανήσου 27, 1ος όροφος, 
ΤΗΛ/FAX: 2310514584,  Κινητό:  6944764212, Ώρες λειτουργίας γραφείου: 09.00-17.00
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Μ ε μια εντυπωσιακή νίκη στον τελικό του Κυπέλλου 
Μπάσκετ Αστυνομικών Τμημάτων Θεσσαλονίκης 
οι «Λύκοι» του Ωραιοκάστρου, όπως είναι το παρα-

τσούκλι της ομάδας του τοπικού Αστυνομικού Τμήματος- σή-
κωσαν την «κούπα», καθώς επικράτησαν με 63-62 των αντιπά-
λων τους από το Αστυνομικό Τμήμα της Καλαμαριάς.

Η αναμέτρηση ήταν συναρπαστική κρατώντας αμείωτο το 
ενδιαφέρον της «κερκίδας» στο Αλεξάνδρειο Μέλαθρο καθ’ όλη 
τη διάρκεια του αγώνα. Η ομάδα της Καλαμαριάς ξεκίνησε πολύ 
καλά το παιχνίδι και με το τέλος της α’ περιόδου βρέθηκε να προ-
ηγείται ακόμα και με 10 πόντους, ενώ στη β’ περίοδο η ομάδα του 
Ωραιοκάστρου άρχισε να ισορροπεί το παιχνίδι. Με την ολοκλή-
ρωση του ημιχρόνου το ματς είχε έρθει σχεδόν «στα ίσα». 

Στο τρίτο δεκάλεπτο το παιχνίδι ήταν σε γενικές γραμμές 
ισορροπημένο, με το ΑΤ Ωραιοκάστρου να παίρνει ελάχιστα 
το προβάδισμα και να το διατηρεί μέχρι και το τέλος της δ’ 
περιόδου. Οι παίκτες της ομάδας του Ωραιοκάστρου, με σα-
φώς καλύτερη ψυχολογία και πάθος για την κατάκτηση του 
τροπαίου, κατάφεραν ελάχιστα δευτερόλεπτα πριν την λήξη 
του αγώνα να προηγηθούν με 63- 62 και τελικά να πάρουν 
τη νίκη σε ένα συγκλονιστικό φινάλε τελικού κυπέλλου. Άλ-
λωστε, όπως έλεγαν λίγες ώρες πριν τη μεγάλη αναμέτρηση, 
«τον τελικό τον κερδίζει εκείνος που τον θέλει πιο πολύ» και… 
πόνταραν στους δυνατούς παίκτες της ομάδας, τους Ιατρίδη, 
Ζαφειρόπουλο, Γκουντουβά, Μυλωνίδη, Νικολαΐδη, Βαρύτη, 
Χαλκιά, Κουγιουμτζίδη αλλά και στους Τσαβακατόπουλο, Μί-
ντη, Γκούντα και Συμεωνίδη. 

  ΚΥΠΕΛΛΟ ΑΣΤΥΝΟΜΙΚΩΝ ΟΜΑΔΩΝ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σήκωσαν την «κούπα» οι «Λύκοι» του Ωραιοκάστρου

Με πολύ μεράκι και συγκίνηση οι γυναίκες της ομά-
δας ετοίμασαν τα πλεκτά και γέμισαν τις κούτες. 
Και όταν όλα ήταν έτοιμα, το «πακέτο αγάπης» 

στάλθηκε από το Ωραιόκαστρο στον ιεραπόστολο, πατέ-
ρα Παναγιώτη Παπαϊωάννου, στη Μαδαγασκάρη, για να 
ντύσει τα μικρά παιδιά που υποφέρουν από την πείνα, τις 
ασθένειες και τις στερήσεις.

Οι πλέκτριες –όπως λέει η επικεφαλής της ομάδας, Μαρ-
γαρίτα Παπαδοπούλου- «έφεραν εις πέρας ένα τιτάνιο έργο 
πλεξίματος, συνεννόησης, συντονισμού και αποστολής 
από πολλά μέρη της Ελλάδας». 

«Είναι πολύ σημαντικό ότι γυναίκες από κάθε γωνιά της 
Ελλάδος συμπαραστέκονται στο έργο μας. Έτρεξαν να αγο-
ράσουν νήματα, να πλέξουν και να μας τα στείλουν για να 
τα προωθήσουμε στη μακρινή χώρα», επισημαίνει η κυρία 
Παπαδοπούλου προσθέτοντας πως το έργο της ομάδας 
συνδράμουν και επιχειρήσεις μικρές αλλά και πολύ μεγάλες 
οι οποίες ευαισθητοποιήθηκαν από τις πλέκτριες του Ωραι-
οκάστρου. Και παραθέτει με αριθμούς τα αντικείμενα που 
εστάλησαν στην Μαδαγασκάρη, κάνοντας λόγο για συγκέ-
ντρωση, συνολικά, 917 τεμαχίων πλεκτών, μεταξύ των οποί-
ων 279 σκουφάκια, 103 ζακετάκια, 97 αμάνικα ζακετάκια, 12 
κουβερτάκια, 9 πόντσο, 5 σετάκια, 149 ζεύγη καλτσάκια, 6 
κορδέλες, 38 κασκόλ, 8 παντελονάκια, 3 φούστες, 8 γυναι-
κεία σκουφιά και άλλα πλεκτά αντικείμενα.

«Ιδιαίτερες ευχαριστίες οφείλουν τα 
μέλη της ομάδας μας και οι φίλες μας 
στον ιεραπόστολο πατέρα Παναγιώ-
τη Παπαϊωάννου, για την ευκαιρία της 
προσφοράς που χάρισε φτερά στην 
καρδιά μας και αγάπη στην ψυχή μας, 
για συνανθρώπους μας που δεν γνω-
ρίζουμε, αλλά αγαπήσαμε και έγιναν 
σημαντικοί για μας», επισημαίνει στην 
εφημερίδα «ΠΟΛΙΤΗΣ news» η κυρία 
Παπαδοπούλου υπενθυμίζοντας πως 
η Ομάδα Κοινωνικής Πλεκτικής Ωραι-
οκάστρου δημιουργήθηκε πριν από 
περίπου τριάμισι χρόνια από γυναίκες 
κάθε ηλικίας οι οποίες αποφάσισαν να 
πάρουν μέρος σε μια δραστηριότητα 
δημιουργικής απασχόλησης την οποία 
ενέταξε στο πρόγραμμά της η Ενορία 
Κοιμήσεως της Θεοτόκου Ωραιοκάστρου: τα μαθήματα πλε-
κτικής. Από αυτό το τμήμα πέρασαν περίπου 100 γυναίκες, 
οι οποίες κατάφεραν να μάθουν πολλά είδη πλέξης. Στη συ-
νέχεια ακολούθησαν τη δική τους  πορεία δημιουργώντας 

μια δραστήρια ομάδα η οποία εξελίχθηκε σε μια «κυψέλη» 
ανθρωπιάς και προσφοράς στον συνάνθρωπο. Μια ομάδα 
που δημιουργεί και δωρίζει όλες τις δημιουργίες της σε άτο-
μα που έχουν προβλήματα, όπως σε προσφυγόπουλα, σε 
ιδρύματα αλλά και σε νοσοκομεία.

Η πρώτη μεγάλη δράση που έκανε γνωστή την ομάδα 
Κοινωνικής Πλεκτικής Ωραιοκάστρου ήταν τα πλεκτά «χτα-
ποδάκια» για τη Β’ Μονάδα Εντατικής Νοσηλείας Νεογνών 

της Νεογνολογικής κλινικής του νοσοκο-
μείου Παπαγεωργίου, θέμα που ανέδειξε 
η εφημερίδα του Ωραιοκάστρου «ΠΟΛΙ-
ΤΗΣ news» στο 3ο φύλλο της, τον Δεκέμ-
βριο του 2018. «Για την επιτυχία αυτής της 
δράσης πρέπει να ευχαριστήσουμε δύο 
κυρίες που μας άνοιξαν την πόρτα του 
Παπαγεωργίου: Την καθηγήτρια νεογνο-
λογίας του ΑΠΘ, Βασιλική Σούμπαση-
Γρίβα, η οποία πασχίζει για τα πρόωρα 
και με χαρά συνεργάζεται μαζί μας. Και 
την αεικίνητη πρόεδρο του Ηλιτόμηνου, 
ιατρό, Λέλα Βαβουράκη, η οποία στηρί-
ζει τη δουλειά μας και είναι η μέντορας 
μας στην δράση με τα ‘’χταποδάκια’’, τα 
κουβερτάκια και τα καλτσάκια που δω-
ρίσαμε στη ΜΕΝΝ», επισημαίνει η κυρία 
Μαργαρίτα Παπαδοπούλου. 

Ακολούθησαν οι «μαστοί» με αντιαλλεργικό νήμα για 
γυναίκες που έχουν κάνει μαστεκτομή. Πλέκονται στα πρό-
τυπα ομάδας Αγγλίδων εθελοντριών και έχουν ήδη απο-
σταλεί από τις «πλέκτριες» του Ωραιοκάστρου  και στο ογκο-

λογικό τμήμα του νοσοκομείου του Ρίου, στην Πάτρα.

Πλεκτά νεσεσέρ
Επίσης, εστάλησαν 120 εσάρπες για τις γυναίκες στο 

γηροκομείο «Άγιος Παντελεήμων», ενώ αυτές τις μέρες οι 
πλέκτριες του Ωραιοκάστρου εργάζονται πυρετωδώς για 
να διακοσμήσουν λαμπάδες για τη Μονάδα  Αυτιστικού 
Ατόμου «Ελπίδα» και να αποστείλουν δέματα αγάπης για τις 
γυναίκες που φιλοξενούνται στον ξενώνα κακοποιημένων 
γυναικών του δήμου Θεσσαλονίκης. Ετοιμάζουν πλεκτά 
νεσεσέρ τα οποία θα γεμίσουν με είδη προσωπικής φρο-
ντίδας, ενώ συγκεντρώθηκαν ρούχα και παπούτσια για τα 
παιδιά κακοποιημένων γυναικών. 

Πάνω από 20 δράσεις
Μέχρι σήμερα η 25μελής ομάδα Κοινωνικής Πλεκτικής 

του Ωραιοκάστρου έχει πραγματοποιήσει περισσότερες 
από 20 δράσεις, ενώ υποστηρίζει αδιαλείπτως τον ξενώνα 
Υποστήριξης Νέων της ΑΡΣΙΣ που λειτουργεί στο Ωραιόκα-
στρο, καθώς και το έργο της Μονάδας Αυτιστικού Παιδιού 
«Ελπίδα». Μάλιστα πρόσφατα «οι πλέκτριες» πήραν μέρος 
και στον φιλανθρωπικό αγώνα βουνού, τα έσοδα του οποί-
ου διατίθενται για τους σκοπούς της Ελπίδας. 

Επίσης, «οι πλέκτριες» έχουν στηρίξει με δράσεις τους τις 
γυναίκες που φιλοξενούνται στον ξενώνα άγαμης μητέρας 
του π. Πλευράκη στη Θέρμη, τις φυλακισμένες και τα μωρά 
τους στις γυναικείες φυλακές τόσο στον Ελαιώνα Θήβας 
όσο και στα Διαβατά, τους άστεγους του δήμου Θεσσαλονί-
κης, καθώς και τον «Φάρο του κόσμου» του π. Αθηναγόρα 
Λουκατάρη. 

Έγιναν γνωστές από τα μικρά πλεκτά «χταποδάκια» που 
δημιούργησαν για τα πρόωρα μωρά της Νεογνολογικής Κλι-
νικής του νοσοκομείου Παπαγεωργίου. Έπλεξαν «μαστούς» 
για τις γυναίκες του συλλόγου Καρκινοπαθών Μακεδονίας 
Θράκης, σκουφάκια και κασκόλ για τα παιδιά του Λύρειου 
Ιδρύματος στο Μάτι, αλλά και για προσφυγόπουλα. Είναι «οι 
πλέκτριες», όπως είναι πλέον γνωστές στην τοπική κοινωνία 
του Ωραιοκάστρου και όχι μόνο, αφού η δράση τους έχει 
ξεπεράσει τα όρια του δήμου αλλά και τα σύνορα της χώρας. 
Η αγάπη τους και τα πλεκτά δημιουργήματά τους ταξίδεψαν 
πρόσφατα 6.940 χλμ (!), στη μακρινή Μαδαγασκάρη για τα 
μικρά παιδιά που έχει υπό την προστασία της η εκεί Ορθόδο-
ξη Ιεραποστολή.

  ΩΡΑΙΟΚΑΣΤΡΟ

«Οι πλέκτριες» 
χωρίς… σύνορα! Και στον τελικό του πρωταθλήματος

Όμως οι επιτυχίες για την ομάδα του ΑΤ Ωραιοκάστρου, 
με προπονητή τον Παύλο Παπαδόπουλο, δεν σταματούν 
εδώ, καθώς έχει προκριθεί και στον τελικό του πρωταθλή-
ματος, κερδίζοντας 79-69 την ομάδα των «ΔΙΑΣ» στο Κο-
νταξοπούλειο. Το Ωραιόκαστρο πέτυχε μεγάλης σημασίας 
νίκη στη Θέρμη επί των «ΔΙΑΣ» και στον πρώτο αγώνα της 
ημιτελικής φάσης των play off. Ήταν η τέταρτη μετάβαση 
στη Θέρμη, ενώ είχε προηγηθεί μία ήττα από την ομάδα 
των «ΔΙΑΣ» με 43-62 στο Κονταξοπούλειο γεγονός που είχε 
φέρει την ομάδα του Ωραιοκάστρου στην 3η θέση του πρω-
ταθλήματος, το οποίο, πάντως είχε ξεκινήσει πολύ καλά για 
τους «Λύκους» οι οποίοι στο… παρά πέντε δεν κατάφεραν 
να αναδειχτούν «πρωταθλητές χειμώνα». 

Να σημειωθεί ότι το πρώτο βήμα για την πρόκριση στην 
ημιτελική φάση των play off του πρωταθλήματος πραγμα-
τοποίησαν οι «Λύκοι» του Ωραιοκάστρου επικρατώντας με 
47-40 επί της αξιόμαχης ομάδας του ΑΜΕΘ στο Κονταξο-
πούλειο. 

Η πορεία της νεοφώτιστης ομάδας μπάσκετ του Αστυνο-
μικού Τμήματος Ωραιοκάστρου ήταν εντυπωσιακή από το 
ξεκίνημά της στο πρωτάθλημα όπου, εκτός από το ΑΤ Ωραιο-
κάστρου, συμμετέχουν οι ομάδες: «ΔΙΑΣ Ανατολικά», ΔΑΕΘ 
(Διεύθυνση Αστυνομικών Επιχειρήσεων Θεσσαλονίκης), 
ΤΔΠΜ (Τμήμα Δίωξης Παράνομης Μετανάστευσης) Θέρμης, 
Καλαμαριά και ΑΜΕΘ (Αστυνομικό Μέγαρο Θεσσαλονίκης). 
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Η free press εφημερίδα του Ωραιοκάστρου «ΠΟΛΙΤΗΣ 
news» παρουσιάζει τα βασικά στοιχεία κάθε Δράσης.

1. Ίδρυση και Εκσυγχρονισμός Υφιστάμενων Πολύ 
Μικρών, Μικρών και Μεσαίων Επιχειρήσεων Μετα-
ποίησης και Τουρισμού

Σκοπός της δράσης είναι η ενίσχυση των επιχειρήσεων 
για την υλοποίηση επενδυτικών σχεδίων ώστε να αυξηθεί 
η ανταγωνιστικότητα και κατ’ επέκταση να βελτιωθεί η θέση 
τους στην εγχώρια και διεθνή αγορά.

Το θεσμικό πλαίσιο της εν λόγω δράσης είναι ο Κανονι-
σμός (ΕΕ) 651/2014 (Άρθρο 14).

Στο πλαίσιό της χρηματοδοτείται αποκλειστικά η αρχική 
επένδυση για ίδρυση νέας επιχείρησης ή η αρχική επένδυση 
υφιστάμενης επιχείρησης.

Ο συνολικός προϋπολογισμός της δημόσιας δαπάνης 
ανέρχεται σε 52.000.000,00 ευρώ. 

Η δημόσια δαπάνη χρηματοδοτείται από το Ελληνικό 
Δημόσιο και το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυ-
ξης (ΕΤΠΑ) στο πλαίσιο του Επιχειρησιακού Προγράμματος 
της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας (ΕΠ ΠΚΜ).

Δικαίωμα συμμετοχής έχουν Πολύ Μικρές, Μικρές και 
Μεσαίες επιχειρήσεις οι οποίες θα υλοποιήσουν την επέν-
δυσή τους στην Περιφέρεια της Κεντρικής Μακεδονίας, ως 
ακολούθως: 

Κατηγορία Α. Υπό ίδρυση: Επιχειρήσεις που θα συστα-
θούν μετά από την ημερομηνία έκδοσης της προκήρυξης της 
δράσης και θα διαθέτουν τον επιλέξιμο ΚΑΔ της επένδυσης 
πριν την πρώτη εκταμίευση της επιχορήγησης. 

Κατηγορία Β. Νέες: Επιχειρήσεις που έχουν συσταθεί 
μετά την 1/1/2016 και οι οποίες μέχρι την ημερομηνία έκ-
δοσης της προκήρυξης της δράσης διαθέτουν έναν τουλά-
χιστον επιλέξιμο ΚΑΔ από αυτούς που περιγράφονται στο 
παράρτημα VII της Πρόσκλησης

Κατηγορία Γ. Υφιστάμενες: Επιχειρήσεις που έχουν 
συσταθεί πριν την 1/1/2016 και οι οποίες μέχρι την ημερο-

μηνία έκδοσης της προκήρυξης της δράσης διαθέτουν έναν 
τουλάχιστον επιλέξιμο ΚΑΔ

Προϋποθέσεις
Οι επιχειρήσεις που θέλουν να ενταχθούν στην παρού-

σα Δράση θα πρέπει να τηρούν σωρευτικά  ένα σύνολο 
υποχρεώσεων, βασικές από τις οποίες είναι οι ακόλουθες:

- Να υλοποιήσουν την επένδυσή τους στην Περιφέρεια 
Κεντρικής Μακεδονίας.

- Το προτεινόμενο επενδυτικό σχέδιο να αφορά σε έναν 
τουλάχιστον από τους επιλέξιμους ΚΑΔ της επένδυσης

- να έχουν ή να δεσμευτούν ότι θα έχουν την ιδιότητα της 
Πολύ Μικρής, Μικρής ή Μεσαίας Επιχείρησης 

- να λειτουργούν ή να δεσμευτούν ότι θα λειτουργούν 
νόμιμα διαθέτοντας την κατάλληλη, άδεια λειτουργίας ή 
έχουν υποβάλλει αίτηση έκδοσης αυτής

- να λειτουργούν ή να δεσμευτούν ότι θα λειτουργήσουν 
αποκλειστικά ως ΑΕ, ΕΠΕ, ΟΕ, ΕΕ, ΙΚΕ, ΝΕΠΑ, ΚΟΙΝΣΕΠ, Ατομι-
κή Επιχείρηση, Συνεταιρισμός) και να τηρούν απλογραφικά 
ή διπλογραφικά βιβλία του ν.4308/2014.

- να μπορούν να αποδείξουν ότι διαθέτουν τουλάχιστον 
το 60% της απαιτούμενης ιδιωτικής συμμετοχής του προτει-
νόμενου επενδυτικού σχεδίου.

Επιχορήγηση και επιλέξιμες δαπάνες
Στο πλαίσιο της δράσης χρηματοδοτούνται επενδυτικά 

σχέδια με ελάχιστο επιχορηγούμενο προϋπολογισμό του-
λάχιστον 100.000,00 ευρώ και μέγιστο επιχορηγούμενο 
προϋπολογισμό 600.000,00 ευρώ.

Το ποσοστό επιχορήγησης ανέρχεται σε 45% του επιχο-
ρηγούμενου προϋπολογισμού.

Οι επιχορηγούμενες δαπάνες είναι :
1. Κτίρια, εγκαταστάσεις και περιβάλλων χώρος 
2. Μηχανήματα – Εξοπλισμός
- Μηχανήματα-Εξοπλισμός

- Μεταφορικά μέσα  (επαγγελματικής χρήσης / μικτής/πολλα-
πλής χρήσης, έως εννέα (9) θέσεων) (έως 15.000,00 ευρώ).
3. Λογισμικά
- Λογισμικό 
- Ιστοσελίδα (έως 2.500,00 ευρώ).
- E-Shop (έως 4.000,00 ευρώ).
4. Πιστοποίηση Προϊόντων - Υπηρεσιών – Διαδικασιών (έως 
10.000,00 ευρώ/πιστοποιητικό)

Η υποβολή των αιτήσεων ξεκίνησε στις  12-3-2019 και 
ολοκληρώνεται στις 14-6-2019.

Η αίτηση χρηματοδότησης υποβάλλεται από τους υπο-
ψήφιους δυνητικούς δικαιούχους υποχρεωτικά ηλεκτρονικά 
μέσω του Πληροφοριακού Συστήματος Διαχείρισης Κρατι-
κών Ενισχύσεων (ΠΣΚΕ) (www.ependyseis.gr/mis).

Οι δυνητικοί δικαιούχοι οφείλουν με την υποβολή της 
ηλεκτρονικής αίτησης χρηματοδότησης να υποβάλουν ταυ-
τοχρόνως στο ΠΣΚΕ και πλήρη ηλεκτρονικό φάκελο υποψη-
φιότητας. 

Στις περιπτώσεις μη πλήρους υποβολής φακέλου υπο-
ψηφιότητας δικαιολογητικών η αίτηση απορρίπτεται.

Η προθεσμία ολοκλήρωσης των χρηματοδοτούμενων 
επενδύσεων δεν μπορεί να υπερβαίνει τους 24 μήνες από 
την ημερομηνία έκδοσης της απόφασης ένταξης.

Έργο τουλάχιστον ίσο με το 25% του εκάστοτε εγκεκρι-
μένου επιχορηγούμενου προϋπολογισμού της επένδυσης, 
θα πρέπει να έχει ολοκληρωθεί στους πρώτους έξι (6) μήνες 
μετά την έκδοση της απόφασης ένταξης και η επιχείρηση θα 
πρέπει να έχει υποβάλει σε ηλεκτρονική και έντυπη μορφή 
αίτημα επαλήθευσης – πιστοποίησης το οποίο θα συνοδεύ-
εται από τα απαραίτητα δικαιολογητικά, για αντίστοιχες του 
ανωτέρω ποσοστού δαπάνες.

Η αξιολόγηση των αιτήσεων θα είναι συγκριτική και θα 
περιλαμβάνει τον έλεγχο πληρότητας υποβολής του συνό-
λου των δικαιολογητικών, τον έλεγχο προϋποθέσεων συμ-
μετοχής και τη βαθμολόγηση επί αντικειμενικών κριτηρίων. 

Μπορεί να άργησε να ενεργοποι-
ηθεί το ΕΣΠΑ για τη στήριξη της 
πραγματικής οικονομίας στην 
Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας, 
όμως κάλλιο αργά παρά ποτέ. Οι 
επί τρία χρόνια νομικές και γρα-
φειοκρατικές διαδικασίες ευθύνης 
του υπουργείου Οικονομίας και 
Ανάπτυξης για την απεμπλοκή των 
κονδυλίων της επιχειρηματικότητας 
στις Περιφέρειες, ολοκληρώθηκαν 
περί τα τέλη του 2018, ωστόσο θα 
έπρεπε να ακολουθήσουν οι διαδι-
κασίες σχεδιασμού και προκήρυ-
ξης των προγραμμάτων. 

Και σε αυτό η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας 
(ΠΚΜ) στέφθηκε «πρωταθλήτρια». Σύμφωνα με 
παράγοντες οι οποίοι γνωρίζουν εκ των έσω τις 

διαδικασίες, η εν λόγω Περιφέρεια πρώτη από όλους 
είχε σχεδιάσει από καιρό τους βασικούς άξονες των 
προγραμμάτων για την ενίσχυση των Μικρομεσαίων 
Επιχειρήσεων, ενώ πρώτη επέλεξε τον Ενδιάμεσο Φορέα 
που είναι απαραίτητος να «τρέξει» τις δράσεις που θα 
προκηρυχθούν. Συγκεκριμένα, επέλεξε τον ΕΦΕΠΑΕ και 
ειδικότερα τον γνωστό -για την ικανότητά του να διαχει-
ρίζεται προγράμματα του ΕΣΠΑ- φορέα, ΚΕΠΑ-ΑΝΕΜ.

Έτσι μετά τις παρεμβάσεις των αρμοδίων αρχών 
σχετικά με τεχνικά ζητήματα που αφορούσαν στη δι-
αμόρφωση του τελικού περιεοχομένου προκηρύχθη-
καν στα τέλη 2/2019 και τρέχουν μέχρι τις 14/6/2019 
δύο σημαντικές δράσεις ενίσχυσης των Μικρομεσαί-
ων Επιχειρήσεων της ΠΚΜ στους τομείς Μεταποίησης, 
Τουρισμού, Εμπορίου, Υπηρεσιών προϋπολογισμού 
δημόσιας δαπάνες 64 εκατ. ευρώ.

Ήδη πριν λίγες ημέρες ολοκληρώθηκε η πρώτη 
φάση της καμπάνιας με το σύνθημα «Η ευκαιρία που 
ζητάς» στην οποία πραγματοποιήθηκαν εκδηλώσεις 

σε όλες τις Περιφερειακές Ενότητες της ΠΚΜ παρουσία 
του ίδιου του περιφερειάρχη, Απόστολου Τζιτζικώστα, 
ο οποίος ανακήρυξε το 2019 ως έτος επιχειρηματικότη-
τας για την Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας.

«Χρυσή» ευκαιρία
«Είναι μία ‘’χρυσή’’ ευκαιρία για τις επιχειρήσεις να 

αξιοποιήσουν τα διαθέσιμα κονδύλια τα οποία σημει-
ωτέον θα διατεθούν αποκλειστικά για την ΠΚΜ χωρίς 
να υπάρχει ανταγωνισμός με άλλες Περιφέρειες. Ειδικά 
για τη δράση που ενισχύει τον τουρισμό και τη μετα-
ποίηση δίνεται η ευκαιρία ίδρυση νέας επιχείρησης», 
υπογράμμισε σε δηλώσεις του στην εφημερίδα «ΠΟ-
ΛΙΤΗΣ news», ο υπεύθυνος Δημοσιότητας και Πληρο-
φόρησης του ΚΕΠΑ- ΑΝΕΜ, Ιωάννης Τσιτσόπουλος 
και πρόσθεσε: «Από τη μεριά μας σε συνεργασία με 
τη Διαχειριστική Αρχή της ΠΚΜ και την ίδια την ΠΚΜ 
είμαστε σε μία διαδικασία συνεχούς ενημέρωσης και 
στήριξης των επιχειρήσεων οι οποίες θέλουν να επεν-
δύσουν. Η ευκαιρία που ζητούσαν οι επιχειρήσεις εδώ 
και καιρό γίνεται πράξη μέσω των δύο δράσεων με τη 
στήριξη της ΠΚΜ».

  ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ

Χρήμα στους μικρομεσαίους της Κεντρικής            Μακεδονίας με τη «σφραγίδα» της Περιφέρειας
Για πληροφορίες σχετικά με τις 
δυο δράσεις οι ενδιαφερόμενοι 
μπορούν να επικοινωνούν με τον 
ΕΦΕΠΑΕ/ΚΕΠΑ-ΑΝΕΜ, στα: 

Τηλ: 2310-480.000, Fax: 2310-
480.000, να αποστέλλουν τα 
ερωτήματα στα: pepkm@e-kepa.
gr, info@e-kepa.gr, www.kepa-
anem.gr (Στείλε ερώτημά σου) ή να 
επισκέπτονται τους διαδικτυακούς τό-
πους: www.kepa-anem.gr, www.
efepae.gr, www.espa.gr, www.
pepkm.gr, www.pkm.gov.gr

Να σημειωθεί ότι στο επόμενο 
διάστημα θα συνεχισθούν σε 
συνεργασία με φορείς και Επιμε-
λητήρια νέες ενέργειες δράσεων 
διάχυσης των δύο δράσεων. 

2. Εκσυγχρονισμός υφιστάμενων πολύ μικρών, 
μικρών και μεσαίων Επιχειρήσεων εμπορίου και 
παροχής υπηρεσιών

Όσον αφορά στη δράση για το εμπόριο και την πα-
ροχή υπηρεσιών, το θεσμικό πλαίσιο που την διέπει είναι 
o Κανονισμός (ΕΕ) αριθ. 1407/2013 De Minimis.

Ο συνολικός προϋπολογισμός της δημόσιας δαπά-
νης ανέρχεται σε 12.000.000,00 ευρώ, η οποία, επίσης, 
χρηματοδοτείται από το Ελληνικό Δημόσιο και το Ευρω-
παϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης (ΕΤΠΑ) στο πλαί-
σιο του Επιχειρησιακού Προγράμματος της Περιφέρειας 
Κεντρικής Μακεδονίας (ΕΠ ΠΚΜ).

Δικαίωμα συμμετοχής στην εν λόγω δράση έχουν 
υφιστάμενες Πολύ Μικρές, Μικρές και Μεσαίες επιχει-
ρήσεις που θα υλοποιήσουν την επένδυσή τους στην 
Περιφέρεια της Κεντρικής Μακεδονίας, οι οποίες μέχρι 
την ημερομηνία έκδοσης της προκήρυξης της δράσης 
διαθέτουν έναν τουλάχιστον επιλέξιμο.

Οι επιχειρήσεις που θέλουν να ενταχθούν στην 
παρούσα δράση θα πρέπει να τηρούν σωρευτικά  
ένα σύνολο υποχρεώσεων, βασικές από τις οποί-
ες είναι οι ακόλουθες:

-Να υλοποιήσουν την επένδυσή τους στην Περιφέ-
ρεια Κεντρικής Μακεδονίας.

-Το προτεινόμενο επενδυτικό σχέδιο να αφορά σε 
έναν τουλάχιστον από τους επιλέξιμους ΚΑΔ της επέν-
δυσης

- Να απασχολούν τουλάχιστον δύο εργαζόμενους (2 
ΕΜΕ) κατά το τελευταίο έτος.

-Να έχουν την ιδιότητα της Πολύ Μικρής, Μικρής ή 
Μεσαίας Επιχείρησης 

-Να λειτουργούν ή να δεσμευτούν ότι θα λειτουργούν 
νόμιμα διαθέτοντας την κατάλληλη, άδεια λειτουργίας ή 
έχουν υποβάλλει αίτηση έκδοσης αυτής

-Να λειτουργούν ή να δεσμευτούν ότι θα λειτουργή-

σουν αποκλειστικά ως ΑΕ, ΕΠΕ, ΟΕ, ΕΕ, ΙΚΕ, ΝΕΠΑ, ΚΟΙΝ-
ΣΕΠ, Ατομική Επιχειρήση, Συνεταιρισμός) και να τηρούν 
απλογραφικά ή διπλογραφικά βιβλία του ν.4308/2014.

-Να μπορούν να αποδείξουν ότι διαθέτουν τουλάχι-
στον το 60% της απαιτούμενης ιδιωτικής συμμετοχής του 
προτεινόμενου επενδυτικού σχεδίου.

Στο πλαίσιο της εν λόγω δράσης χρηματοδοτούνται 
επενδυτικά σχέδια με ελάχιστο επιχορηγούμενο προϋ-
πολογισμό τουλάχιστον 30.000,00 ευρώ και μέγιστο επι-
χορηγούμενο προϋπολογισμό 100.000,00 ευρώ.

Επιχορήγηση και επιλέξιμες δαπάνες
Το ποσοστό επιχορήγησης ανέρχεται σε 50% του επι-

χορηγούμενου προϋπολογισμού.
Οι επιχορηγούμενες δαπάνες είναι :

1. Κτίρια, εγκαταστάσεις και περιβάλλων χώρος
2. Μηχανήματα – Εξοπλισμός
- Μηχανήματα - Εξοπλισμός
- Μεταφορικά μέσα επαγγελματικής χρήσης, μικτής/
πολλαπλής χρήσης, έως εννέα (9) θέσεων (Έως 15.000 
ευρώ)
3. Λογισμικά
- Λογισμικό
- Ιστοσελίδα (έως 2.500 ευρώ)
- E-shop (έως 4.000 ευρώ)
4. Πιστοποίηση Προϊόντων - Υπηρεσιών - Διαδικασιών 
(έως 10.000 ευρώ/πιστοποιητικό)
5. Υπηρεσίες Συμβούλων (έως 4.000 ευρώ)
6. Συμμετοχή σε εκθέσεις
- Συμμετοχή σε εκθέσεις εσωτερικού (έως 3.000 ευρώ/
έκθεση)
- Συμμετοχή σε εκθέσεις εξωτερικού (έως 6.000 ευρώ/
έκθεση)

Η προθεσμία ολοκλήρωσης των χρηματοδοτούμε-
νων επενδύσεων δεν μπορεί να υπερβαίνει τους 18 μή-

νες από την ημερομηνία έκδοσης της Απόφασης Έντα-
ξης.

Έργο τουλάχιστον ίσο με το 30% του εκάστοτε εγκε-
κριμένου επιχορηγούμενου προϋπολογισμού της επέν-
δυσης, θα πρέπει να έχει ολοκληρωθεί στους πρώτους 
έξι (6) μήνες μετά την έκδοση της απόφασης ένταξης και 
η επιχείρηση θα πρέπει να έχει υποβάλει σε ηλεκτρονική 
και έντυπη μορφή αίτημα επαλήθευσης – πιστοποίησης 
το οποίο θα συνοδεύεται από τα απαραίτητα δικαιολογη-
τικά, για αντίστοιχες του ανωτέρω ποσοστού δαπάνες.

Η αξιολόγηση των αιτήσεων θα είναι συγκριτική και 
θα περιλαμβάνει τον έλεγχο πληρότητας υποβολής του 
συνόλου των δικαιολογητικών, τον έλεγχο προϋποθέσε-
ων συμμετοχής και τη βαθμολόγηση επί αντικειμενικών 
κριτηρίων .

Η υποβολή των αιτήσεων ξεκίνησε στις  12-3-2019 και 
ολοκληρώνεται στις 14-6-2019.

Η αίτηση χρηματοδότησης υποβάλλεται από τους 
υποψήφιους δυνητικούς δικαιούχους υποχρεωτικά ηλε-
κτρονικά μέσω του Πληροφοριακού Συστήματος Διαχεί-
ρισης Κρατικών Ενισχύσεων (ΠΣΚΕ) (www.ependyseis.
gr/mis).

Οι δυνητικοί δικαιούχοι οφείλουν με την υποβολή της 
ηλεκτρονικής αίτησης χρηματοδότησης να υποβάλουν 
ταυτοχρόνως στο ΠΣΚΕ και πλήρη ηλεκτρονικό φάκελο 
υποψηφιότητας. 

Στις περιπτώσεις μη πλήρους υποβολής φακέλου 
υποψηφιότητας δικαιολογητικών η αίτηση απορρίπτε-
ται.

Η αξιολόγηση των αιτήσεων θα είναι συγκριτική και 
θα περιλαμβάνει τον έλεγχο πληρότητας υποβολής του 
συνόλου των δικαιολογητικών, τον έλεγχο προϋποθέσε-
ων συμμετοχής και τη βαθμολόγηση επί αντικειμενικών 
κριτηρίων. 




